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Nikodema Rancāna balvas saņēmējas (no kreisās): Baltinavas vidusskolas skolotāja Ligita Spridzāne, 
Balvu sākumskolas skolotāja Gunta Blauma un Rugāju vidusskolas skolotāja Natālija Garā.

Iluta Jaunžeikare 
(informācija un foto)

Iesākot Skolotāju dienas 
svinības un godinot vienu 
no izcilākajiem skolotājiem 
Nikodemu Rancānu, 
25.septembrī Balvu Kultūras un 

atpūtas  centrā notika Nikodema 
Rancāna balvas pasniegšana 
Latgales izcilākajiem 
pedagogiem. 

Starp viņiem arī trīs  Balvu 
novada pedagogi - Baltinavas 
vidusskolas skolotāja Ligita 
Spridzāne un Rugāju vidusskolas 
skolotāja Natālija Garā saņēma 

balvu nominācijā par ieguldījumu un 
sasniegumiem latgaliešu valodas, 
kultūrvēstures un novada mācības 
ieviešanā un iedzīvināšanā skolā, bet 
Balvu sākumskolas skolotāja Gunta 
Blauma saņēma balvu nominācijā 
par radošu un psiholoģiski atbalstošu 
pieeju mācību procesa organizēšanā.

Turpinājums 16. lpp.

Latgales plānošanas 
reģions 2022. gada oktobrī 
un novembrī projektā 
“Uzņēmējdarbības atbalsta 
pasākumi Latgales plānošanas 
reģionā” organizē  piecus 
seminārus Latgales reģiona    
pašvaldību    darbiniekiem, 
uzņēmējiem, to pārstāvjiem, 
topošajiem uzņēmējiem un 
citiem interesentiem ar mērķi 
stiprināt pašvaldību kapacitāti 
uzņēmējdarbības veicināšanas 
jomā, kā arī sekmēt uzņēmumu 
operacionālo kapacitāti par 
uzņēmējdarbības aktuālajiem 
jautājumiem.

Informāciju par semināriem 
skatīt izdevuma 17. lpp.

Aicinām pieteikties 
semināriem 

uzņēmējdarbības 
veicināšanas jomā

Pāreja uz ZIEMAS 
laiku - 30. oktobrī 

plkst. 04.00

Starp izcilākajiem Latgales pedagogiem 
arī Balvu novada skolotāji
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Nolemj ņemt aizņēmumu investīciju projekta īstenošanai
Terēzija Babāne 

12.septembrī notika Balvu 
novada domes ārkārtas sēde, 
kurā deputāti izskatīja vienu 

jautājumu.
Deputāti nolēma ņemt ilgtermiņa 

aizņēmumu 2022.gadā līdz 840 000 
euro  uz 20 gadiem no Valsts kases 
ar noteikto gada procentu likmi 
aizņēmumam prioritārā investīciju 
projekta “Balvu muižas apbūves 

kompleksa pārbūve 2.kārta” 
īstenošanai. 

Aizņēmuma pamatsummas 
atmaksu veiks no 2023.gada 
marta līdz 2042.gada decembrim 
(ieskaitot). Aizņēmumu atmaksu 
garantēs ar Balvu novada pašvaldības 

budžetu. Atzina par spēku zaudējušu 
Balvu novada domes 2022.gada 
11.augusta lēmums “Par aizņēmumu 
prioritārā investīciju projekta “Balvu 
muižas apbūves kompleksa pārbūve 
2.kārta” īstenošanai” (protokols 
Nr.16, 1.§).

Nolemj veikt izmaiņas pašvaldības ceļu un ielu reģistrā
Terēzija Babāne 

22.septembrī notika kārtējā 
Balvu novada doms sēde, kurā 
deputāti izskatīja 60 jautājumus. 

Apstiprināja Balvu novada 
pašvaldības sniegto maksas 

pakalpojumu cenrādi par
siltumenerģijas pakalpojumu

Nolēma grozīt 2022.gada 
24. marta lēmuma Nr.8, §65 „Par 
pašvaldības sniegto ūdensapgādes, 
kanalizācijas un siltumenerģijas 
piegādes tarifu apstiprināšanu” 
2.pielikumu papildinot ar 2.punktu 
un  izteica jaunā redakcijā. Tas 
paredz, ka Viļakas pilsētā Pļavu ielā 
2 siltumenerģijas maksa bez PVN par 
m2 būs 1,38 euro.

Veica izmaiņas Balvu novada 
pašvaldības ceļu un ielu reģistrā

Nolēma pievienot Balvu novada 
pašvaldības B klases ceļam “Skaidņa 
ceļš” Balvu pagastā, Balvu novadā 
ceļa posmu 50,0 m garumā, izmainot 
ceļa kopgarumu no 75 m uz 125 m. 

Veica saistošo noteikumu 
precizējumus

Nolēma veikt precizējumus 
saistošajos noteikumos: 
• Nr.31/2022 „Grozījumi 

Balvu novada domes 2022.
gada 27.janvāra saistošajos 
noteikumos Nr. 3/2022 “Par 
nekustamā īpašuma nodokļa 
piemērošanu Balvu novadā”” un 
pieņēma jaunā redakcijā;

• Nr.30/2022 “Par Balvu novada 
pašvaldības nodevām”.

Slēgs deleģēšanas līgumu ar 
SIA „Mērniecības Datu Centrs”

Nolēma deleģēt pašvaldības 
uzdevumu – augstas detalizācijas 
topogrāfiskās informācijas datubāzes 
uzturēšanu SIA „Mērniecības Datu 

Centrs”. Slēgs deleģēšanas līgumu ar 
SIA „Mērniecības Datu Centrs”, par 
augstas detalizācijas topogrāfiskās 
informācijas datubāzes uzturēšanas 
uzdevuma veikšanu Balvu novadā. 
Deleģēšanas līgumu noslēgs uz 
pieciem gadiem.

Atbrīvoja no amata

Pamatojoties uz Balvu Valsts 
ģimnāzijas direktores Ineses 
Paideres iesniegumu, nolēma I. 
Paideri atbrīvot no direktores amata 
pienākumu pildīšanas ar 2022.gada 
7.oktobri. No 2022.gada 8.oktobra, 
līdz Balvu Valsts ģimnāzijas direktora 
iecelšanai amatā, pienākumus pildīs 
direktora vietniece Ināra Konivale. 

Pamatojoties uz LR Darba 
likuma 100.panta pirmo un ceturto 
daļu (darbinieka uzteikums), nolēma 
atbrīvot Regīnu Sergejevu, no Balvu 
novada Bāriņtiesas locekļa amata ar 
2022.gada 20.oktobri. 

Ņems ilgtermiņa aizņēmumu

Nolēma ņemt ilgtermiņa 
aizņēmumu 2022.gadā līdz 160 000 
euro uz 20 gadiem no Valsts kases 
ar noteikto gada procentu likmi 
aizņēmumam prioritārā investīciju 
projekta “Kubulu ciema ielu 
pārbūve” īstenošanai. Aizņēmuma 
pamatsummas atmaksu veiks no 
2023.gada marta līdz 2042.gada 
decembrim. 

Apstiprināja pašvaldības 
noteikumus

Nr.7/2022 “Valsts pamatbudžeta 
autoceļu (ielu) fonda finanšu 
līdzekļu izlietošanas kārtība ielu un 
ceļu uzturēšanai Balvu novadā”. 
Noteikumi stāsies spēkā ar 2023.
gada 1.janvāri. 

Apstiprināja projekta 
finansēšanas plānu

Deputāti apstiprināja 
ERAF projekta iesnieguma 
Nr.4.2.2.0/21/A/016 “Baltinavas 

muzeja ēkas energoefektivitātes 
paaugstināšana” finansēšanas plānu, 
kur projekta kopējās izmaksas 
ir 481 701,00 euro (t.sk. ERAF 
– 230 000,00 euro; VB dotācija 
– 12 176,47 euro; pašvaldības 
attiecināmās izmaksas – 76 309,39 
euro; pašvaldības neattiecināmās 
izmaksas –163 215,14 euro). 
Projekta realizācijai nodrošinās 
pašvaldības līdzfinansējumu 
un priekšfinansējumu, ņemot 
aizņēmumu Valsts kasē.

Pieņems dāvinātos mākslas 
darbus-gleznas

Nolēma pieņemt no fiziskām 
personām 15  mākslas darbus – 
gleznas, kas tapušas  Starptautiskā 
glezniecības plenēra “Valdis Bušs 
2022” laikā 38 740 euro  vērtībā, 
nododot tās Viļakas muzejam. 

Apstiprināja dalības maksu 
pasākumā

Deputāti apstiprināja dalības 
maksu pasākumā “Uzņēmēju balle”  
17,00  euro no katra dalībnieka. 
Noteica, ka dalības maksa tiek 
novirzīta Ziemeļlatgales biznesa un 
tūrisma centra budžetā pasākuma 
organizēšanai.

Atjaunos un reģistrēs Balvu 
pilsētas ģerboni

Nolēma atjaunot un reģistrēt 
Kultūras ministrijas Ģerboņu reģistrā 
Balvu pilsētas ģerboni. Izmaksas, kas 
saistītas ar ģerboņa atjaunošanu un 
reģistrēšanu segs no Balvu novada 
administrācijas Sabiedrisko attiecību 
budžeta.

Apstiprināja iestādes nolikumu

Nolēma apstiprināt Bērzkalnes 
pirmsskolas izglītības iestādes 
nolikumu jaunā redakcijā. Atzina par 
spēku zaudējušu Balvu novada domes 
2019.gada 28.novembra lēmumu 
“Par Bērzkalnes pirmsskolas izglītības 

iestādes nolikuma apstiprināšanu”. 

Pieņēma saistošos 
noteikumus

Deputāti pieņēma saistošos 
noteikumus:
• Nr.32/2022 “Par decentralizēto 

kanalizācijas sistēmu reģistrācijas 
un lietošanas kārtību Balvu 
novadā” 

• Nr.33/2022 “Sabiedrisko 
ūdenssaimniecības pakalpojumu 
sniegšanas un lietošanas kārtība 
Balvu novadā”.

Veica grozījumus komisijas 
nolikumā

Balvu novada pašvaldības Zemes 
lietu un vides jautājumu komisijas 
nolikumā veica šādu grozījumu, izteica 
nolikuma 2.1.12.4.apakšpunktu 
jaunā redakcijā:  “2.1.12.4. satiksmes 
organizācijas uzlabšanas jautājumos, 
tai skaitā, izdod saskaņojumus par 
satiksmes organizācijas tehnisko 
līdzekļu uzstādīšanu un noņemšanu 
pašvaldības administratīvajā teritorijā 
(izņemot valsts autoceļus), tostarp uz 
komersantu ceļiem un daudzdzīvokļu 
māju iekšpagalmos;”. Noteica, ka 
nolikuma grozījumi stāsies spēkā 
2023.gada 1.janvārī.

Precizēja pašvaldībai piederošā 
nekustamā īpašuma dzīvokļa 

platību

Deputāti precizēja Balvu novada 
pašvaldībai piederošā nekustamā 
īpašuma dzīvokļa Nr.10 Kalna ielā 11, 
Kubuli, Kubulu pagasts, Balvu novads 
platību no 46,66 m2  uz 46,5 m2.

Nolēma izstāties no biedrības

Pamatojoties uz biedrības 
„Eiroreģions „Ezeru zeme”” 2022.
gada 8.septembra vēstuli Nr.017 „Par 
biedrības Eiroreģions „Ezeru zeme” 
reorganizāciju”, deputāti nolēma, ka 
Balvu novada pašvaldība izstāsies no 
biedrības „Eiroreģions „Ezeru zeme””. 

Apstiprina izglītības iestāžu vadītāju darba algas
Terēzija Babāne 

26.septembrī notika Balvu 
novada domes ārkārtas sēde, 
kuras darba kārtībā tika izskatīti 
septiņi jautājumi.

Noteica mēneša darba algas 
Balvu novada pašvaldības 

izglītības iestāžu vadītājiem

Apstiprināja vispārējās, 
profesionālās un profesionālās 
ievirzes izglītības iestāžu vadītāju 
mēneša darba algas likmi pirms 
nodokļu nomaksas:
• Balvu Valsts ģimnāzijas 

direktoram –1 464,00 euro;
• Viļakas Valsts ģimnāzijas 

direktoram – 1 464,00 euro;
• Balvu profesionālās un 

vispārizglītojošās vidusskolas 
direktoram – 1 697,00 euro;

• Baltinavas vidusskolas 

direktoram -1 394,00 euro;
• Rugāju vidusskolas direktoram – 

1 464,00 euro;
• Rekavas vidusskolas direktoram 

– 1 394,00 euro;
• Viduču pamatskolas direktoram – 

1 323,00 euro;
• Balvu sākumskolas direktoram –  

1 506,00 euro;
• Bērzpils pamatskolas direktoram 

– 1 323,00 euro;
• Tilžas pamatskolas direktoram – 

1 368,00 euro;
• Stacijas pamatskolas direktoram 

-1 299,00 euro;
• Eglaines pamatskolas direktoram 

– 1 323,00 euro;
• Balvu Mūzikas skolas direktoram 

–1 438,00 euro;
• Balvu Mākslas skolas direktoram 

–1 299,00 euro;
• Balvu Sporta skolas direktoram 

–1 602,00 euro;
• Balvu Bērnu un jauniešu centra 

direktoram – 1 299,00 euro;
• Viļakas Mūzikas un mākslas 

skolas direktoram – 1 299,00 
euro;

• Baltinavas Mūzikas un mākslas 
skolas direktoram –1 299,00 
euro.

Apstiprināja pirmsskolas 
izglītības iestāžu vadītāju mēneša 
darba algas likmes pirms nodokļu 
nomaksas:
• Balvu pirmsskolas izglītības 

iestādes „Sienāzītis” vadītājam – 
1 368,00 euro;

• Balvu pirmsskolas izglītības 
iestādes „Pīlādzītis” vadītājam –1 
397,00 euro;

• Kubulu pirmsskolas izglītības 
iestādes „Ieviņa” vadītājam –1 
299,00 euro;

• Bērzkalnes pirmsskolas izglītības 
iestādes vadītājam –  1 104,00 
euro par 0,85 likmi; 

• Medņevas pirmsskolas izglītības 
iestādes “Pasaciņa” vadītājam – 
1 104,00  euro par 0,85 likmi;

• Viļakas pirmsskolas izglītības 

iestādes “Namiņš” vadītājam – 
1169,00 euro  par 0,9 likmi.

Noteica Balvu Valsts ģimnāzijas 
un Viļakas Valsts ģimnāzijas 
direktoriem piemaksu 10 procentu 
apmērā no darba algas. Piemaksa no 
pašvaldības finansējuma. Noteiktās 
mēneša darba algas likmes un 
piemaksas tiek piemērotas sākot ar 
2022.gada 1.septembri.

Apstiprina pašvaldības 
noteikumus 

Nr.8/2022 „Par Valsts budžeta 
mērķdotācijas aprēķina un 
sadales kārtību un valsts sociālās 
apdrošināšanas obligātajām 
iemaksām Balvu novada pašvaldības 
pedagogu darba samaksai obligātās 
pirmsskolas izglītības, vispārējās 
pamatizglītības, vispārējās vidējās 
izglītības, interešu un profesionālās 
ievirzes izglītības iestādēs”.
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Apstiprināja mērķdotācijas 
sadalījumu no 2022.gada 

1.septembra līdz 2022.gada 
31.decembrim

Balvu novada pašvaldības 
pamatizglītības un vispārējās 
vidējās izglītības iestāžu pedagogu 
darba samaksai un valsts sociālās 
apdrošināšanas obligātajām 
iemaksām.

Balvu profesionālās un 
vispārizglītojošās vidusskolas 
profesionālās pamatizglītības, 
arodizglītības un profesionālās 
vidējās izglītības programmu 
pedagogu darba samaksai un valsts 
sociālās apdrošināšanas obligātajām 
iemaksām.

Balvu novada pašvaldības 
interešu izglītības programmu 
pedagogu daļējai darba samaksai 
un valsts sociālās apdrošināšanas 
obligātajām iemaksām.

Balvu novada pašvaldības 
vispārējās izglītības iestāžu bērnu 
no piecu gadu vecuma izglītošanā 
nodarbināto pedagogu darba 
samaksai un valsts sociālās 
apdrošināšanas obligātajām 
iemaksām.

Apstiprināja ēdināšanas 
pakalpojuma maksas izglītības 

iestādēs

Deputāti apstiprināja Balvu 
novada pašvaldības izglītības iestāžu 

ēdināšanas pakalpojuma maksu. 
Noteica, ka Balvu novada pašvaldības 
izglītojamajiem ēdināšanas 
pakalpojuma maksas starpību 
starp vienas porcijas izmaksām un 
pārtikas maksu sedz no Balvu novada 
pašvaldības budžeta līdzekļiem.

Noteica izglītojamo ēdināšanas 
pakalpojuma maksu pirmsskolas 
izglītības programmās:
• no viena līdz diviem gadiem: 

brokastis 0,34 euro, pusdienas 
1.00 euro, launags 0,42 euro, 
vakariņas 0,44 euro.

• no trīs līdz sešiem gadiem:  
brokastis 0,42 euro, pusdienas 
1,10 euro, launags 0,46 euro, 
vakariņas 0,44 euro.

Piešķīra:
• brīvpusdienas Balvu novada 

pašvaldības izglītības iestāžu 
obligātās pirmsskolas izglītības 
programmu 5.-6. gadīgajiem 
bērniem, skolēniem līdz 12.klasei 
(ieskaitot)  un Balvu Profesionālās 
un vispārizglītojošās vidusskolas 
1.-4.kursu izglītojamajiem, kas 
apgūst profesionālās izglītības 
četrgadīgo izglītības programmas 
ar kodu 33815001, 33543041, 
33341021;

• bezmaksas ēdināšanu skolēniem, 
kuri uzturas izglītības iestādes 
internātā (skolēniem līdz 12.klasei 
(ieskaitot) un Balvu Profesionālās 
un vispārizglītojošās vidusskolas 
1.-4.kursu izglītojamajiem, kas 

apgūst profesionālās izglītības 
četrgadīgo izglītības programmas 
ar kodu 33815001, 33543041, 
33341021.).

Izsludinās atklātu konkursu 
uz Balvu Valsts ģimnāzijas 

direktora amatu 

Nolēma izsludināt atklātu 
konkursu uz Balvu Valsts ģimnāzijas 
direktora amatu.  Izveidoja un 
apstiprināja Balvu Valsts ģimnāzijas 
direktora amata pretendentu atlases 
komisiju:
Komisijas priekšsēdētājs: 
• Sandra KAPTEINE – Balvu 

novada pašvaldības domes 
priekšsēdētāja vietniece, Balvu 
novada domes deputāte;

Komisijas locekļi:
• Aija MEŽALE – Balvu novada 

domes Izglītības, kultūras un 
sporta jautājumu komitejas 
priekšsēdētāja; Balvu novada 
domes deputāte;

• Ruta CIBULE – Balvu novada 
domes Sociālās un veselības 
aprūpes jautājumu komitejas 
priekšsēdētāja, Balvu novada 
domes deputāte;

• Daina TUTIŅA – Balvu novada 
pašvaldības izpilddirektore;

• Inese CIRCENE –  Balvu novada 
pašvaldības Izglītības pārvaldes 
vadītāja;

• Inta KAĻVA – Balvu novada 
pašvaldības Izglītības pārvaldes 

vadītāja vietniece izglītības 
kvalitātes jomā;

• Juris ANNUŠKĀNS – Balvu novada 
administrācijas juriskonsults.

Iesniegs projekta pieteikumu

Nolēma iesniegt projekta 
pieteikumu  “Balvu  Mākslas  
skolas ēkas energoefektivitātes 
paaugstināšana” Eiropas Reģionālā 
attīstības fonda 4.2.2.specifiskā 
atbalsta mērķa “Atbilstoši pašvaldības 
integrētajām attīstības programmām 
sekmēt energoefektivitātes 
paaugstināšanu un atjaunojamo 
energoresursu izmantošanu 
pašvaldību ēkās” piektās projektu 
iesniegumu atlases kārtas papildus 
uzsaukuma ietvaros.

Apstiprināja projekta kopējās 
izmaksas 697 774,35 euro, t.sk. 
635 929, 23 euro, ir attiecināmās 
izmaksas un 61 845, 12 euro ir 
neattiecināmās izmaksas. Projekta 
ERAF finansējums ir 42, 65 % no 
attiecināmajām izmaksām, t.i.  271 
232, 00 euro.

Projekta apstiprināšanas 
gadījumā nodrošinās līdzfinansējumu 
projektam 57,35% apmērā jeb 
364 697,23 euro no projekta 
attiecināmajām izmaksām un 
neattiecināmās izmaksas 61 845,12 
euro, kopā nosakot  426 542,35 euro un 
nodrošinās projekta līdzfinansējumu 
un priekšfinansējumu, ņemot 
aizņēmumu Valsts kasē.

Plašāk ar Balvu novada domes sēdes lēmumiem var iepazīties mājas lapā www.balvi.lv sadaļā Pašvaldība/Domes sēdes. Balvu novada 
Domes sēdes ir pieejamas arī audio formātā – www.balvi.lv sadaļā Pašvaldība/Domes sēdes/Domes sēžu audio ieraksti.

NEDZĪVOJAMO TELPU NOMAS TIESĪBU 
IZSOLE

Balvu novada pašvaldība izsludina atklātā 
mutiskā izsolē ar augšupejošu soli nomas 
tiesības uz nedzīvojamo telpu - Nr.25 
Partizānu ielā 14, Balvos, Balvu novadā, 17,7 
m2 platībā. Nosacītā nomas maksa: 1,70 euro/m2 
mēnesī (bez PVN). Izsoles pretendenti pieteikumu 
dalībai izsolē var iesniegt Balvu novada pašvaldībā 
līdz 2022.gada 10.oktobrim plkst.17.00, Balvos, 
Bērzpils ielā 1A.
Izsole notiks: Bērzpils ielā 1A, Balvos, 3.stāvā 
sēžu zālē, 2022.gada 12.oktobrī plkst.10.00.

ZEMES NOMAS TIESĪBU IZSOLES 

Balvu novada pašvaldība izsludina atklātā 
mutiskā izsolē ar augšupejošu soli nomas 
tiesības uz zemes vienību Krišjāņu pagastā, 
Balvu novadā, ar kadastra apzīmējumu 3856 
004 0107 daļu, platībā 0,4 ha. Zemes lietošanas 
mērķis – zeme uz kuras galvenā saimnieciskā 
darbība ir lauksaimniecība. Nomas maksas nosacītā 
sākumcena – 30,00 euro gadā (bez PVN).  Izsoles 
pretendenti pieteikumu dalībai nomas tiesību 
izsolē var iesniegt Balvu novada pašvaldībā, ne 
vēlāk kā līdz 2022.gada 10.oktobrim plkst.16.00, 
Balvos, Bērzpils ielā 1A. Visiem pretendentiem 
līdz 2022.gada 10.okotbrim plkst.16.00 
jāiemaksā reģistrācijas maksa 5,00 euro, 
Balvu novada pašvaldības, Reģ.Nr. 90009115622, 
bankas kontā: AS “Citadele banka”, konts: LV 
05PARX0012592970001.
Izsole notiks: Bērzpils ielā 1A, Balvos, 3.stāvā 
sēžu zālē, 2022.gada 12.oktobrī plkst.10.20.

Balvu novada pašvaldība izsludina atklātā 
mutiskā izsolē ar augšupejošu soli nomas 
tiesības uz zemes vienību Balvu pagastā, 
Balvu novadā, ar kadastra apzīmējumu 3846 
005 0076, platībā 0,09 ha. Zemes lietošanas 
mērķis – individuālo dzīvojamo māju apbūve. 
Nomas maksas nosacītā sākumcena – 28,00 euro 
gadā (bez PVN). Izsoles pretendenti pieteikumu 
dalībai nomas tiesību izsolē var iesniegt Balvu 
novada pašvaldībā, ne vēlāk kā līdz 2022.gada 
10.oktobrim plkst.16.00, Balvos, Bērzpils ielā 1A.
Visiem pretendentiem līdz 2022.gada 10.okotbrim 
plkst.16.00 jāiemaksā reģistrācijas maksa 

5,00  euro, Balvu novada pašvaldības, Reģ.Nr. 
90009115622, bankas kontā: AS “Citadele banka”, 
konts: LV 05PARX0012592970001.
Izsole notiks: Bērzpils ielā 1A, Balvos, 3.stāvā 
sēžu zālē, 2022.gada 12.oktobrī plkst.10.40.

NEKUSTAMO ĪPAŠUMU IZSOLES 

Balvu novada pašvaldība pārdod atklātā 
mutiskā izsolē ar augšupejošu soli nekustamo 
īpašumu “Akmeņi”, Vectilžas pagastā, Balvu 
novadā, ar kadastra numuru 3890 006 
0159, kas sastāv no vienas zemes vienības 
(starpgabala) ar kadastra apzīmējumu 3890 
006 0159, 2,88 ha platībā.
Izsoles sākumcena: 5657,00 euro.
Izsoles pretendenti pieteikumu dalībai izsolē 
var iesniegt Balvu novada pašvaldībā, ne vēlāk 
kā līdz 2022.gada 1.novembrim plkst.16.00, 
Balvos, Bērzpils ielā 1A. Visiem pretendentiem līdz 
2022.gada 1.novembrim plkst.16.00 jāiemaksā 
drošības nauda 10% apmērā no nosacītās sākuma 
cenas , t.i. 1.1. 565,70 euro un reģistrācijas 
maksu 5,00 euro, Balvu novada pašvaldības, Reģ.
Nr. 90009115622, bankas kontā: AS “Citadele 
banka”, konts: LV 05PARX0012592970001.
Izsole notiks: Bērzpils ielā 1A, Balvos, 3.stāvā 
sēžu zālē, 2022.gada 3.novembrī plkst.10.00.

Balvu novada pašvaldība pārdod atklātā 
mutiskā izsolē ar augšupejošu soli nekustamo 
īpašumu “Ezermala-2-14”, Kubulu pagastā, 
Balvu novadā, ar kadastra numuru 3858 006 
0384, kas sastāv no vienas zemes vienības ar 
kadastra apzīmējumu 3858 006 0384, 0,06 ha 
platībā.
Izsoles sākumcena: 813,00 euro.
Izsoles pretendenti pieteikumu dalībai izsolē 
var iesniegt Balvu novada pašvaldībā, ne vēlāk 
kā līdz 2022.gada 1.novembrim plkst.16.00, 
Balvos, Bērzpils ielā 1A. Visiem pretendentiem līdz 
2022.gada 1.novembrim plkst.16.00 jāiemaksā 
drošības nauda 10% apmērā no nosacītās sākuma 
cenas, t.i. 81,30 euro un reģistrācijas maksu  
5,00 euro, Balvu novada pašvaldības, Reģ.Nr. 
90009115622, bankas kontā: AS “Citadele banka”, 
konts: LV 05PARX0012592970001.
Izsole notiks: Bērzpils ielā 1A, Balvos, 3.stāvā 
sēžu zālē, 2022.gada 3.novembrī plkst.10.20.

BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 
IZSLUDINA IZSOLES

AR IZSOĻU NOTEIKUMIEM VAR IEPAZĪTIES BALVU NOVADA PAŠVALDĪBAS 
MĀJASLAPĀ WWW.BALVI.LV SADAĻĀ IZSOLES. 

Valda Vancāne 

Balvu novada dome  2022.gada 
22.septembra sēdē apstiprināja 
aktualizēto Balvu novada attīstības 
programmas 2022.-2027.gadam 
Rīcības un investīciju plānu, kurā  
precizētas izmaksas energoefektivitātes 
projektiem – “Baltinavas muzeja ēkas 
energoefektivitātes paaugstināšana”  
un “Rugāju pagasta pašvaldības ēkas 
energoefektivitātes paaugstināšana”.

Projektam “Balvu muižas apbūves 
kompleksa pārbūve” precizētas izmaksas, 
papildinātas projekta aktivitātes, sadalot 
būvniecības darbus četrās kārtās un precizējot 
finansējuma avotus.

Informācija atjaunota novada attīstības 
programmas vidēja termiņa prioritātēs (VTP) 1 
“Sabiedrība” un VTP4 “Infrastruktūra”.

Aktualizēts Balvu 
novada attīstības 
programmas 
2022.-2027.
gadam Rīcības 
un investīciju 
plāns
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Balvu novada Būvvalde 
informē
Anita Avotiņa 

Balvu novada Būvvalde 
informē, ka ēkām, kuru 
būvniecība uzsākta pirms 
2014. gada 1. oktobra un 
kuras joprojām nav nodotas 
ekspluatācijā, ar šī gada 
1.oktobri atbilstoši Ministru 
kabineta 2014. gada 19. 
augusta noteikumu Nr.500 
“Vispārīgie būvnoteikumi” 
80. punktam beigsies 
maksimālais būvdarbu 
veikšanas termiņš - 8 gadi. 

Gadījumā, ja maksimālajā 
būvdarbu veikšanas termiņā 
būvdarbi nav pabeigti, tad 
būvniecības ierosinātājs var lūgt 
būvvaldi pagarināt šo termiņu 
pēc Ministru kabineta noteikumu 
Nr.529 “Ēku būvnoteikumi” 
97. punktā minēto nosacījumu 
izpildes, proti, būvatļauju 
pagarina uz būvniecības 
ierosinātāja pieprasīto laiku, ja 
būvvaldē ir uzrādīta aktuāla ēkas 
kadastrālās uzmērīšanas lieta 
un iesniegts ēkas novietnes un 
tai izbūvēto ārējo inženiertīklu 
izpildmērījuma plāns, un 
būvdarbu veicēja civiltiesiskās 
atbildības apdrošināšanas  
polises kopija.  Pagarinot 
būvdarbu veikšanas termiņu, 
nepārvērtē iepriekš akceptēto 
būvniecības ieceri, bet tikai 
piefiksē uz konkrēto brīdi veikto 
būvdarbu apjomu. Vienlaikus 
ar minēto datumu, ja būvdarbi 
nav pabeigti vai ēka nav nodota 

ekspluatācijā, ievērojot likuma 
“Par nekustamā īpašuma 
nodokli” 3. panta 1.6 daļu, 
pašvaldībai ir tiesības palielināt 
nekustamā īpašuma nodokli 
3 procentu apmērā par laika 
periodu no maksimālā būvdarbu 
veikšanas ilguma termiņa 
notecēšanas līdz akta par būves 
pieņemšanu ekspluatācijā 
izdošanas (parakstīšanas) 
dienai, ja to ir noteikusi 
pašvaldība savos saistošajos 
noteikumos, kurus tā publicē 
ne vēlāk kā līdz pirmstaksācijas 
gada 1.novembrim. 

IEVĒRĪBAI! 
2022.gada 22.septembrī 

tika pieņemts lēmums “Par 
saistošo noteikumu Nr.31/2022 
„Grozījumi Balvu novada 
domes 2022.gada 27.janvāra 
saistošajos noteikumos Nr. 
3/2022 “Par nekustamā īpašuma 
nodokļa piemērošanu Balvu 
novadā”” precizēšanu, kuri  
tiks publicēti līdz 1.novembrim 
un spēkā stāsies 2023.gada 
1.janvārī. Šajos noteikumos 
paredzēti gadījumi, kad tiks 
piemērots paaugstinātais 
nekustamā īpašuma nodoklis 
3 procentu apmērā t.sk. arī 
par ekspluatācijā nenodotajām 
ēkām.

Kā pašvaldībām 
iespējams ietaupīt 
miljonu eiro gadā?

Pašvaldības 
katru gadu 
ietaupītu 
vairāk kā 
miljonu eiro, 
ja vismaz 
80% fizisko 
personu 
nekustamā 
īpašuma 
nodokļa 
maksāšanas 
paziņojumus 
saņemtu 
elektroniski.

SIA “ZZ Dats” 

Nekustamā īpašuma nodokļa (NĪN) maksāšanas 
paziņojuma sagatavošana un nosūtīšana pa pastu fiziskām 
personām Latvijas pašvaldībām gadā izmaksā vairāk kā 
miljonu eiro, liecina  SIA “ZZ Dats” veiktie aprēķini. 

Piemēram, 2022. gada astoņos mēnešos ir sagatavoti 1 127 
717 NĪN maksāšanas paziņojumi fiziskām personām un 61 249 
– juridiskām personām. Vairāk kā 70% no NĪN maksātājiem – 
fiziskām personām to saņem drukātā veidā – Latvijas adresē šo 
paziņojumu pa pastu saņem 785 306 (69.6%) fiziskās personas, 
bet vēl 14 549 pa pastu ārzemēs (1.3%).  Trīs soļi, lai pieteiktos 
NĪN maksāšanas paziņojuma saņemšanai elektroniski:
1. Nekustamā īpašuma īpašniekam portālā www.epakalpojumi.
lv nepieciešams autentificēties izmantojot interneta banku vai 
elektroniskā paraksta rīku. 
2. Sadaļā “Nekustamais īpašums” -> “E-pasta un SMS pieteikums” 
nepieciešams norādīt pašvaldību, e-pasta adresi un mobilā tālruņa 
numuru. Norādot mobilā tālruņa numuru, ir iespējams pieteikties 
atgādinājumiem par NĪN samaksas termiņa tuvošanos.  
3. Apstiprināt ievadītās e-pasta adreses pareizību, atverot saiti 
saņemtajā e-pasta adreses apstiprināšanas paziņojumā.

Ja īpašniekam nav elektronisku autentifikācijas līdzekļu, 
iesniegumu NĪN maksāšanas paziņojuma saņemšanai elektroniski 
var aizpildīt pašvaldību klientu apkalpošanas centros. Jāņem vērā, 
ja pieder vairāki īpašumi dažādās pašvaldībās, katrai pašvaldībai 
iesniegums jāsniedz atsevišķi!

Ar nākamo gadu AS “Balvu 
Enerģija” plāno siltumenerģijas 
apgādes tarifa pieaugumu

Kristiāns Bokta 
Foto: Iluta Jaunžeikare

Straujiem soļiem tuvojas 
gada vēsākie mēneši, līdz ar to 
arvien aktuālāks kļūst jautājums 
par gaidāmajām izmaiņām 
siltumenerģijas tarifos. AS “Balvu 
Enerģija” valdes priekšsēdētājs 
Sandris Šalajevs 14.septembrī 
Tautsaimniecības un vides komitejas 
sēdē ikvienu klātesošo informēja 
par uzņēmuma gatavību jaunajai 
apkures sezonai un gaidāmajiem 
izaicinājumiem. 

Pašlaik AS “Balvu Enerģija” spēkā 
esošais tarifs Balvu pilsētai ir 51,51 
EUR/MWh (megavatstunda), tomēr līdz 
ar kurināmā izmaksu sadārdzinājumu, 
izmaiņas gaidāmas arī siltumenerģijas 
apgādes gala tarifā, kas plānojās būt 
88,77 EUR/MWh. Šāds tarifa pieaugums 
izskaidrojams ar šķeldas kā energoresursa 
cenas būtisku sadārdzinājumu un pārējo 
energoresursu cenu kāpumu. “Salīdzinot 
ar pagājušo gadu, šķeldas cena ir vairāk 
nekā trīskāršojusies.  Ja AS “Balvu 
Enerģija” pagājušajā gadā par kurināmo 
iztērēja 450 000 euro, tad šogad jāplāno, 
ka būs nepieciešami jau aptuveni 1 400 
000 euro, tomēr tas ir tikai uz šo pašreizējo 
mirkli, jo šķeldas cenas izmaiņas nav 
paredzamas,” norāda Sandris Šalajevs.

Arī šķeldas piegādes līguma 
nosacījumos ir notikušas izmaiņas, ja līdz 
2022.gadam līgumu slēdza uz savstarpējā 
izdevīguma pamata, piemēram, līgums 
tika noslēgt uz gadu ar apmaksu 3 mēnešu 
laikā    un   drastiskiem   līguma  laušanas 

nosacījumi, tad šogad jau noteikumus 
nosaka šķeldas piegādātājs – līgums 
tiek noslēgts uz apjomu ar apmaksu 10 
dienu laikā un viegliem līguma laušanas 
nosacījumiem.

AS “Balvu Enerģija” septembra 
beigās iesniedza Sabiedrisko pakalpojumu 
regulēšanas komisijā (SPRK) sabiedrisko 
pakalpojumu sniedzēja noteikto 
(piedāvāto) siltumenerģijas apgādes 
pakalpojumu tarifa projektu Balvu 
pilsētai. Izvērtējot tarifu projektu, 
izmaksas var tikt precizētas, kā rezultātā 
SPRK apstiprinātie tarifi var atšķirties 
no AS “Balvu Enerģija” sākotnēji 
iesniegtā tarifa projekta. Apstiprināšanas 
gadījumā AS “Balvu Enerģija” iesniegtā 
tarifa 88,77 euro/MWh spēkā stāšanās 
datums paredzēts ar 2023.gadu. Precīzs 
jaunā tarifa piemērošanas datums tiks 
pasludināts atkarībā no apstiprināšanas 
termiņa SPRK.

Informējam, ka centralizēti 
piegādātās siltumenerģijas lietotājiem 
mājsaimniecībās no 1. oktobra 
automātiski tiks piemērots valsts 
noteiktais atbalsts. Tas veidosies 50% 
apmērā no starpības starp konkrētajā 
brīdī spēkā esošā siltumenerģijas tarifa un 
iepriekšējā apkures sezonā valstī noteiktā 
siltumapgādes tarifa sliekšņa 68,00 euro/
MWh. Līdz ar valsts atbalstu Balvu pilsētas 
iedzīvotājiem tarifa cena samazināsies līdz 
78,39 EUR/MWh (bez PVN). Jāņem vērā, 
ka valsts atbalst attieksies tikai uz apkures 
sezonu, kā arī vispārējās energokrīzes 
rezultātā, steidzamā kārtā, valstī var tikt 
mainīta tarifu apstiprināšanas kārtība un 
atbalsta apjoms.

A/S “Balvu Enerģija” paziņojums 
par tarifa projektu

Akciju sabiedrība “Balvu Enerģija”, reģistrācijas Nr. LV 40003148480, juridiskā 
adrese: Balvu nov., Balvi, Bērzpils iela 30, LV-4501, 2022.gada 22.septembrī  
Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijai iesniedza Siltumenerģijas apgādes 
pakalpojuma tarifa projektu, kas ir aprēķināts saskaņā ar “Siltumenerģijas apgādes 
pakalpojumu tarifu aprēķināšanas metodiku” SPRK Nr. 1/7 no 14.04.2010.

Piedāvātais tarifs varētu stāties spēkā ar 2023. gada 11. februāri. Spēkā 
esošā tarifa izmaiņas ir saistītas ar būtisku energoresursu cenu pieaugumu.

Iepazīties ar tarifa projektā ietverto vispārpieejamo informāciju, kā arī sniegt 
savus priekšlikumus un ieteikumus par siltumenerģijas tarifa projektu lietotājs var 
AS “Balvu Enerģija”, Bērzpils ielā 30, Balvos, administrācijas telpās darba dienās no 
plkst. 10.00 līdz 12.00, līdz 31.10.2022., iepriekš sazinoties ar AS “Balvu Enerģija” 
kontaktpersonu Janu Ločmeli, tālr. 64522682, e-pasts: info@balvuenergija.lv.

Priekšlikumus un ieteikumus par tarifa projektu rakstveidā vai elektroniski var 
iesniegt arī Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas komisijai (Rīgā, Ūnijas ielā 45, 
faksa Nr. 67097277), elektroniskā pasta adrese: sprk@sprk.gov.lv 20 dienu laikā no 
šī paziņojuma publicēšanas oficiālajā izdevumā “Latvijas Vēstnesis”.

Sabiedrisko 
pakalpojumu veids

Spēkā esošais 
tarifs (bez PVN)

Piedāvātais 
tarifs (bez 
PVN)

Tarifa
palielinājums  
(%)

Centralizētā 
siltumapgāde

51,51 88,77 72,33
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Arī turpmāk pašvaldība nodrošinās 
brīvpusdienas skolēniem
Iluta Jaunžeikare
Foto: Agrita Luža 

Balvu novada pašvaldība arī turpmāk 
nodrošinās brīvpusdienas Balvu novada 
pašvaldības izglītības iestāžu obligātās 
pirmsskolas izglītības programmu 5.-
6. gadīgajiem bērniem, skolēniem 
līdz 12.klasei (ieskaitot) un Balvu 
profesionālās un vispārizglītojošās 
vidusskolas 1.-4.kursu izglītojamajiem, 
kas apgūst profesionālās izglītības 
četrgadīgo izglītības programmas, kā 
arī bezmaksas ēdināšanu skolēniem, 
kuri uzturas izglītības iestādes internātā 
(skolēniem līdz 12.klasei (ieskaitot) un 

Balvu Profesionālās un vispārizglītojošās 
vidusskolas 1.-4.kursu izglītojamajiem, 
kas apgūst profesionālās izglītības 
četrgadīgo izglītības programmas.

Ja bērns apmeklē pirmsskolas izglītības 
iestādi, tad vecākiem būs jāmaksā  tikai par 
produktiem. No viena līdz divus gadus veciem 
bērniem brokastis maksās 0,34 euro, pusdienas 
– 1,00 euro, launags 0,42 euro, vakariņas 
– 0,44 euro. No trīs līdz sešus gadus veciem 
bērniem brokastis maksās 0,42 euro, pusdienas 
1,10 euro, launags 0,46 euro, vakariņas 0,44 
euro. Pārējās izmaksas sedz pašvaldība. Sākot 
ar 1.oktobri arī Balvu sākumskolā mainīsies 
samaksas kārtība par launagu. Vecākiem būs 
jāmaksā 0,52 euro, bet 0,48 euro atmaksās 
pašvaldība.

Aicina pieteikt pretendentus 
apbalvojumam Atzinības 
raksts
Iluta Jaunžeikare

18.novembrī svinēsim 
Latvijas Republikas 
proklamēšanas 104.gadadienu. 
Svinīgo sarīkojumu laikā, lai 
apzinātu un godinātu fiziskas 
personas par ieguldījumu un 
sevišķiem nopelniem Balvu 
novada labā, tiks pasniegti 
Balvu novada domes Atzinības 
raksti. Tāpēc tiek izsludināta 
pretendentu pieteikšana 
apbalvojumam.

Izvirzot kandidātus apbalvojuma 
saņemšanai, pieteicējam līdz 
14.oktobrim ir jāiesniedz rakstisks 
pieteikums:
• ienesot Balvu novada pašvaldības 

administrācijas ēkā, Bērzpils 
ielā 1A, Balvos, Balvu novadā, 
1.stāvā, vai iemetot tur esošajā 
pastkastītē;

• nosūtot elektroniski uz e-pastu 
dome@balvi.lv (ar drošu 
elektronisko parakstu) vai Balvu 
novada pašvaldības e-adresi;

• nosūtot pa pastu uz adresi 
Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu 
novads, LV-4501.

Atzinības raksts tiek piešķirts par 
nopelniem Balvu novada labā, par 
pilsonisko un sabiedrisko aktivitāti, 
ieguldījumu kultūras, izglītības un 
saimnieciskajā darbā, kā arī novada 
attīstībā kopumā, pozitīva novada 
tēla veidošanu un novada vārda 
popularizēšanu, sasniegumiem 
starptautiskajos un valsts mēroga 
pasākumos. Apbalvojumu var 
piešķirt ne tikai Balvu novada 
iedzīvotājiem, bet arī citu Latvijas 
pašvaldību iedzīvotājiem un citu 
valstu pilsoņiem, kuriem ir nopelni 
Balvu novada labā.

Nolikums “Par Balvu novada 
domes apbalvojumiem un to 
piešķiršanas kārtību” un pieteikuma 
anketa pieejama Balvu novada 
pašvaldības mājas lapā www.balvi.
lv vai drukātā veidā  Balvu novada 
pašvaldības administrācijas ēkā 
1.stāvā, kā arī Viļakas pilsētas un 
pagastu pārvaldēs.

Atbalsts siltumenerģijas 
izmaksu segšanai

No 1.oktobra pieteikumu var aizpildīt elektroniski 
pašvaldību e-pakalpojuma portālā www.epakalpojumi.lv. 

Portālā epakalpojumi.lv jāuzklikšķina uz sadaļas - Pieteikšanās 
energoresursu atbalstam. 

Lai izmantotu šo pakalpojumu, nepieciešams autorizēties. 
Autorizēties portālā iespējams, izmantojot:
• E-paraksta viedkarti, ko izsniedzis LVRTC;
• E-ID identifikācijas karti;
• Piedāvātās internetbankas.

No 3.oktobra arī klātienē pieteikumu var iesniegt Balvu novada 
pašvaldībā, Viļakas pilsētas pārvaldē un pagastu pārvaldēs, bibliotēkās un 
valsts un pašvaldības vienotajos klientu apkalpošanas centros.

Informācijai: 27850851.

!

Balvu novada pašvaldība 
saņem Atzinības rakstu
Iluta Jaunžeikare
Foto: Kristiāns Bokta

29. septembrī Balvu 
novada pašvaldības domes 
priekšsēdētāja vietniece Sandra 
Kapteine un Balvu novada 
administrācijas Attīstības 
plānošanas nodaļas vadītājs 
Aleksandrs Sņegovs piedalījās 
Vides aizsardzības un reģionālās 
attīstības ministrijas rīkotajā 
Eiropas Savienības Strukturālo 
un investīciju fondu Interreg 
programmu 2014.–2020.g. 
perioda noslēguma pasākumā 
Rīgas vēstures un kuģniecības 
muzejā, kur svinīgi saņēma 
Vides aizsardzības un reģionālās 
attīstības ministra Artūra Toma 
Pleša parakstītu Atzinības rakstu 
par sasniegumiem Interreg 
programmu 2014.- 2020.gadam 
starptautisko projektu īstenošanā 
un to rezultātu popularizēšanā. 

Katras Interreg programmas 
vadošā iestāde (t.sk. no Latvijas, 
Igaunijas, Somijas, Francijas un 

Vācijas) nominēja vienu programmas 
partneri no Latvijas atzinības un 
balvas saņemšanai par veiksmīgo 
darbu programmas projektu 
īstenošanā un programmas vērtību 
popularizēšanā. Tāpat tika godinātas 
trīs institūcijas, kas saņēma 
lielāko balsu skaitu ievērojamāko 
projektu rezultātu video konkursa 
ietvaros. Interreg projekti sniedz 
nozīmīgu ieguldījumus tūrisma, 
vides, kultūras, uzņēmējdarbības, 
inovāciju, izglītības, sociālajā un 
institūciju starptautiskās kapacitātes 
stiprināšanas jomās.
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Būvdarbi Upītē
Vineta Zeltkalne (informācija un foto)

Šī gada jūlija un augusta 
mēnešos notika būvdarbi 
objektā “Nemateriālās kultūras 
mantojuma centrs “Upīte””. 
Būvdarbi ir projekta “Pašvaldības 
infrastruktūras attīstība, 
uzlabojot pakalpojumu efektivitāti 
“Upītes Kultūrtelpā”” aktivitāte. 
Būvdarbus objektā veica SIA “ĢL 
Konsultants”.

Vasaras laikā būvnieks ir izbūvējis 
pamatus ēkas jaunajai piebūvei, izracis 
ūdensvada un kanalizācijas sistēmas, 
nostiprinājis esošās ēkas pamatus, 
sagatavojis esošo ēku siltināšanai, 
pārceļot esošās ēkas logus, veikta 
esošās ēkas bēniņu siltumizolācijas 
noņemšana. 

Turpinās piebūves sienu 
būvniecība, ārējās elektrības ierīkošana 

un stāvlaukuma izbūve. Būvnieks plāno 
līdz ziemas sezonai pabeigt āra darbus, 
lai varētu turpināt telpu iekšdarbus 
kā apkures, elektroinstalācijas, 
ventilācijas ierīkošanu. Projektā 
ir plānots, ka uzbūvēs arī maizes 
krāsni un māla apdedzināšanas cepli, 
lai nākotnē “Nemateriālās kultūras 
mantojuma centrs “Upīte”” varētu 
organizēt arī maizes cepšanas un 
māla izgatavošanas meistardarbnīcas 
interesentiem.

Būvnieks atzina, ka šobrīd 
organizēt būvdarbus ir ļoti grūti, jo 
ir jāgaida rindās uz materiāliem. Ja 
agrāk pietika tikai piezvanīt uz rūpnīcu 
un tuvākajā laikā saņemt pasūtījumu, 
tad šobrīd ir pacietīgi jāgaida. Centīgi 
strādājot, daļa materiālu ir jau 
piegādāta objektā. 

Būvuzraudzību nodrošina SIA 
“BaltLine Globe un autoruzraudzības 
pakalpojumu sniedz SIA “VARIRAD”.

Par projekta „Degradēto teritoriju revitalizācija Austrumu 
pierobežā” īstenošanu
Irēna Začeva (informācija un foto)

Balvu novada pašvaldība 2021.gada 
1.aprīlī uzsāka projekta „Degradēto 
teritoriju revitalizācija Austrumu 
pierobežā”, Nr.5.6.2.0/20/017 
īstenošanu.

Projekta mērķis ir revitalizēt degradētās 
teritorijas un izveidot uzņēmējdarbības 
attīstības veicināšanai nepieciešamo 
infrastruktūru.

Projekta kopējās izmaksas 584 672,70 
euro, no tām Eiropas Reģionālās attīstības 
fonda finansējums 454 388,77 euro.

Projekta laikā sākotnēji tika plānots, 
ka izbūvēs laukumu un veiks pārbūvi Balvu 
ielas 0,851 km posmā Kubulu pagastā, bet, 
veicot iepirkumu, ielas posma pārbūve tika 
sadalīta divās kārtās un par 1.kārtas (0,63 
km pārbūvi) būvdarbiem tika noslēgts 
līgums ar SIA “Riviera L”. Būvdarbi tika 
uzsākti 2021.gada jūlijā. Šogad līdz 
pat jūlija mēnesim būvnieks būvdarbus 

neatsāka, pārkāpjot līguma nosacījumus. Šī 
gada jūlija mēnesī tika lauzts līgums ar SIA 
“Riviera L” par līgumsaistību nepildīšanu un 
šobrīd izsludināts iepirkums par būvdarbu 
1.kārtas pabeigšanu. Pašvaldība izvērtēja un 
pieņēma lēmumu arī par 2.kārtas būvdarbu 
veikšanu, tātad, tiks izbūvēts izkraušanās 
laukums, pārbūvēta Balvu iela posmā no 
autoceļa Gulbene – Balvi – Viļaka – Krievijas 
robeža (robežkontroles punkts Vientuļi) līdz 
Lapu ielas pagriezienam (līdz grants ceļam 
uz Kurnu), kā arī visā posmā tiks uzbūvēts 
ielu apgaismojums. 

Pašvaldība atvainojas par radītajām 
neērtībām un pateicīga iedzīvotājiem par 
sapratni un pacietību Balvu ielas pārbūves 
laikā. 

Plānotie pārbūves 
darbi tiks veikti 
Balvu ielas 0,851 
km posmā Kubulu 
pagastā. 

11.septembrī 
objektā, 
klātesot Balvu 
novada domes 
priekšsēdētājam 
Sergejam 
Maksimovam, 
izpilddirektores 
vietniecei Tamārai 
Locānei, būvnieka 
un “Nemateriālās 
kultūras 
mantojuma 
centrs “Upīte”” 
pārstāvjiem 
jaunās piebūves 
pamatos tika 
iemūrēts vēstījums 
nākamajām 
paaudzēm.
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PROJEKTI

Vineta Zeltkalne 
(informācija un foto)

Tālajā 2019. gada 
1.septembrī uzsākās projekta 
“Zaļie ceļi Rīga – Viļaka” 
īstenošana. Četru projekta 
īstenošanas gadu laikā 
piepildījās visi neparedzētie 
apstākļi, kurus parasti min 
projekta pieteikuma veidlapā 
kā riskus, bet cer, ka tie nekad 
nepiepildīsies. 

Pirmie šķēršļi projekta 
īstenošanā bija pandēmija 
Covid-19 un noteiktie   
ierobežojumi  tās apkarošanā, 
kuru dēļ nācās projekta darba 
grupas organizēt tikai tiešsaistē, 
nācās pārcelt pieredzes 
braucienus, apmācību seminārus, 
dalību izstādēs, kuras noslēgumā 
tika atceltas pavisam. Nācās 
pārvarēt administratīvi teritoriālo 
reformu Latvijā, kuras rezultātā 
mainījās Vadošais partneris, 
partneri un iesaistītie darbinieki 
projekta Vadības un menedžmenta 
grupās. Kā arī nācās sadzīvot ar 
kaimiņvalstij uzliktajām sankcijām 
un izslēgšanu no pārrobežu 
programmas. Visu šo šķēršļu 
rezultātā projekta īstenošana tika 
pagarināta līdz 2022. gada 31. 
augustam. 

Projekta vispārējais mērķis ir 
sasniegts Latvijas pusē - ir ietverti 
vietējie kultūras un dabas resursi 
(dzelzceļa vēsturi, dabas takas, 
kā arī tuvējos tūrisma dabas un 
kultūras objektus) kopīgos un 
ilgtspējīgos tūrisma produktos, 
kas dod ekonomisku labumu 
visam reģionam.

Ievērojams papildus 
ieguvums no zaļajiem ceļiem jeb 
veloceļiem, kas ierīkoti Latvijas 
pusē pa bijušo dzelzceļa līniju, 
ir tas, ka tūristi, braucot ar 
velosipēdu, pārvietojās lēnāk, 
tādējādi pavadot vairāk laika un 
līdz ar to vairāk naudas reģionā.
Balvu novada domes 
priekšsēdētājs Sergejs Maksimovs 
teica lielu paldies ikvienam 
par dalību šajā projektā. Īpašs 
paldies izturīgākajiem projekta 
partneriem Gulbenes novada 
pašvaldībai, Madonas novada 
pašvaldībai, Vidzemes tūrisma 

asociācijai, Ropažu novada 
pašvaldībai un Ogres novada 
pašvaldībai. “Tas ir nedaudz 
skumji, ka projekts ir noslēdzies, 
bet noslēgums kādai lietai, 
projektam nozīme, ka ir sācies 
jauns sākums. Paldies par drosmi, 
izturību un pacietību, realizējot 
šo projektu,” noslēguma vadības 
komitejā sacīja Balvu novada 
domes priekšsēdētājs Sergejs 
Maksimovs.

Latvijas puses projekta 
partneri ir realizējuši projektā 
plānotās aktivitātes.  Sekmīgi 
veikts projekta menedžmenta 
darbs, darba grupas tikšanās 
notika pat vairāk nekā bija 
plānots projektā. Publicitātes 
raksti arī ir sagatavoti vairāk nekā 
bija plānots, jo pagarinājās arī 
projekta īstenošanas laiks. 

Balvu novada pašvaldība 
2022. gada vasarā veica logo tipa 
uzlīmju un plāksnīšu pārlīmēšanu 
un pārlikšanu uz km stabiņiem, 
krustojuma un informatīvajām 
zīmēm. Uzstādīja 6 informatīvos 
stendus: Sitā, Kubulos, Vīksnā, 
Kupravā, Žīguros un Viļakā.  Pēc 
Ziemeļlatgales biznesa un tūrisma 
centra sniegtās informācijas 
sagatavoja un uzstādīja 10 
barjeras, lai ierobežotu transporta 
plūsmu posmā no Sitas līdz 
Kupravai. Piecas barjeras ir 
uzstādītas Kubulu pagastā un 
piecas barjeras Vīksnas pagastā. 
Par velo maršruta sakopšanu 
atbild konkrētā pagasta pārvalde, 
kuras teritoriju šķērso velo 
maršruts. Par idejām, pārkāpumu 
un bojājumu konstatēšanu lūdzam 
iedzīvotājus vērsties konkrētajā 
pagasta pārvaldē: Kubulu, 
Vīksnas, Kupravas, Žīguru, Susāju 
vai Vecumu pagasta pārvaldē. 
Par infrastruktūras izveidi atbild 
konkrētā pagasta pārvalde, kurā ir 
izvietota projekta infrastruktūra.

Projekta eksperts, Vidzemes 
tūrisma asociācijas valdes 
priekšsēdētājs Raitis Sijāts 
motivēja projekta “Zaļie ceļi Rīga 
– Viļaka” partnerus piedalīties 
izsludinātajā kapitalizācijas 
projektā, Vidzemes partnerus 
piedalīties Latvijas-Igaunijas 
pārrobežu sadarbības programmā, 
kā arī visām pašvaldībām plānot 
izveidoto velo trašu uzturēšanu, 
attīstību un uzlabošanu.

Noslēdzies projekts “Zaļie 
ceļi Rīga – Viļaka”

Šī Publikācija ir sagatavota ar programmas 2014.-2020.gadam finansiālu 
atbalstu. Par tās saturu pilnībā atbild  Balvu novada pašvaldība, tā var 
neatspoguļot Programmas, Programmas dalībvalstu Latvijas, kā arī Eiropas 
Savienības viedokli. Projekts “GreenWays Riga – Viļaka” (“Zaļie ceļi Rīga 
– Viļaka”) tiek īstenots pārrobežu sadarbības programmas 2014.-2020.
gadam ietvaros un to līdzfinansē Eiropas Savienība.

Projekta partneri ir veikuši zaļā velo ceļa trases tīrīšanu katrs 
savā posmā, nomarķējuši zaļo ceļu, uzstādījuši krustojuma 
un informatīvās zīmes, uzstādīti cilvēku plūsmas skaitītāji, 
izvietoti informatīvie stendi un transporta kustību ierobežojošas 
barjeras. 

Realizēts projekts “Viedais 
sols Baltinavā”

Gatis Siliņš 
Foto: Madara Siliņa

Balvu novada pašvaldība 
ir realizējusi projektu Nr. 
22-07-AL19-A019.2201-000006 
“Viedais sols Baltinavā” ELFLA 
pasākuma “Atbalsts LEADER 
vietējai attīstībai”, 2.1.rīcībā 
– Vietējās teritorijas, ieskaitot 
dabas un kultūras mantojuma 
objektus, sakārtošana pakalpojumu 
pieejamībai, kvalitātei un 
sasniedzamībai.

Projekta mērķis ir uzstādīt 
Baltinavas ciemā viedo solu - velosipēda 
apkopes punktu, sniedzot, attīstot un 
pilnveidojot inovatīvus, zaļā dzīvesveida 

tūrisma infrastruktūras pakalpojumus 
Balvu novadā, Ziemeļlatgales, Eirovelo 
velomaršruta Nr.11 un Ziemeļlatgales 
velomaršruta Nr. 34 “Rypoj vasals!” 
lietotājiem, tūristiem un novada 
iedzīvotājiem.

Projekta “ Viedais sols Baltinavā” 
kopējās izmaksas ir 7655,00 euro bez 
PVN, (9262,55 euro ar PVN). Realizējot 
projektu ir piesaistīts ELFLA pasākuma 
“Vietējās teritorijas, ieskaitot dabas 
un kultūras mantojuma objektus, 
sakārtošana pakalpojumu pieejamībai, 
kvalitātei un sasniedzamībai” 
finansējums 8336,29 euro apmērā. 
926,26 euro līdzfinansējumu nodrošināja 
Balvu novada pašvaldība. Projekta 
realizācija veikta no 2022.gada maija 
līdz 2022.gada septembrim.

Projekta īstenošanas 
rezultātā ir uzstādīts 
viedais sols Steora Cyclo 
ar velosipēda turētājiem, 
instrumentu komplektu, 
gaisa kompresoru, 
komplektācijā ar iebūvētu 
WiFi piekļuves punktu, 
4 USB lādētājiem, Qi 
bezvadu lādētājiem, 
Hybrid pieslēgumu u.c. 
funkcijām. Viedo solu 
Baltinavā, Kārsavas ielā 
5 piegādāja un uzstādīja 
SIA “GOODMAN GROUP” 
Reģ.nr.: 41503064521.

Atkarība un līdzatkarība
Vineta Zeltkalne

Viļakā, 23.septembrī, psiholoģe 
Inese Lietaviete pasniedza 2 
lekcijas par tēmu Atkarība un 
līdzatkarība: problēmas un to 
risinājumi. Pirmajā lekcijā analizēja 
atkarības kā slimības skaidrojums, 
līdzatkarības problemātikas 
izpratne. Otrajā daļā vairāk izskatīja 
attiecību jautājumus un sekas, ko 
tas atstāj pieaugušajiem, bērniem. 
Lekcijas visi interesenti varēja 
apmeklēt bez maksas, jo  lektores 
atalgojumu sedza no projekta 
Nr.9.2.4.2/16/I/073 „Veselības 
veicināšanas un slimību profilakses 
pasākumi Viļakas pilsētā un 
apkaimē” budžeta.

Psiholoģe Inese Lietaviete teica, 
ka šī ir viena no sarežģītākajām 
tēmām, un lielākoties daudz lielāki 
cietēji ir līdzcilvēki. Analizējot situāciju 
Ziemeļlatgalē, psiholoģe secināja, ka 
mūsu pusē lielākā problēma ir atkarība 
no alkohola. Labi, ka tālu no Rīgas, 
mazāka problēma ir narkotisko vielu 
lietošana, kas Rīgā ir ļoti liela problēma. 
Protams, ir daudz atkarību, kā regulāra 
pārēšanas, pārmērīga skriešana, 
darbaholisms, atkarība no viedierīcēm 
un citas atkarības, kas skar konkrētu 
cilvēku, bet neskar tik ļoti līdzcilvēkus. 
Citas atkarības kā skriešana, sabiedrības 
acīs pat būs atbalstāma, jo cilvēks 
taču dzīvo veselīgi, taču sabiedrība 
nezina, ka cilvēks tikai skrien, bet 
nevelta laiku ģimenei vai attiecībām. 
Piemērus par atkarību un līdzatkarību 
psiholoģe visvairāk analizēja atkarībai – 
alkoholisms, jo no šīs atkarības ietekmes 
cietēji ir ļoti daudzi līdzcilvēki.

Psiholoģe aicināja apzināt savas 
vajadzības. Atkarība bieži vien ir 
savu vajadzību neprasme piepildīt. 

Pašam cilvēkam ir jāsaprot, ka viņam 
ir atkarība un kāda tieši atkarība. 
Ļoti bieži cilvēkiem apakšā ir lielas 
emocionālās sāpes, ar alkohola palīdzību 
cenšamies sāpes noslēpt. Alkohols ir 
viens no bīstamākajiem veidiem kā 
mēs dziedinām savas sāpes. “Mūsu 
sabiedrībā ir pieņemts, ka svētki ir 
jāsvin ar alkohola glāzi. Iedzer svētkos 
un kopā ar visiem šampanieša glāzi būs 
pieņemams. Bet jāsāk uztraukties, tad, 
ja sāk dzert viens pats, tad gan ir jābūt 
ļoti uzmanīgam. Neviens nenonāk līdz 
atkarībai vienā dienā, tas viss notiek 
pakāpeniski. Svarīgi alkoholiķim sniegt 
atbalstu, tad, kad viņš ir skaidrā. Ir 
metode analizēt plusus un mīnusus 
kāpēc dzeru/nedzeru. Ja dzer, lai 
izjūt, ka viņš jūtās slikti. Svarīgi, lai 
jauniešiem līdz 18 gadu vecumam būtu 
kāds pieaugušais, kas nedzer, pozitīvais 
piemērs. Pat ja tikai pusgadu jaunietim 
ir iespējams dzīvot audžuģimenē un 
redzēt pozitīvo. Internetā ir iespējams 
veikt AUDIT testu, ko godīgi aizpildot 
var redzēt, vai alkoholisms ir kļuvis par 
problēmu un vai ir jāmeklē speciālistu 
palīdzība un atbalsts. Atkarīgais 
alkoholiķis vienmēr atradīs iemeslu, 
lai iedzertu. Mīlu cilvēku, bet ienīstu 
viņa darbību – dzeršanu, alkoholismu. 
Atkarība ir biopsihosociālaslimība.  
Primāra, hroniska, progresējoša slimība, 
kas palielina invaliditātes veidošanās un 
mirstības risku. Nav izārstējama. BET -ir 
ārstējama,” skaidroja psiholoģe Inese 
Lietaviete. Psiholoģe Inese Lietaviete 
iepazīstināja ar pētījumiem, ka vīriešiem 
regulāri nevajadzētu izdzert vairāk 
par 2-3 standarta alkohola devām 
dienā vai 14 devām nedēļā. Sievietēm 
regulāri nevajadzētu izdzert vairāk par 
1-2 standarta alkohola devām dienā 
vai 9 devām nedēļā. Bīstamā robeža: 
vīriešiem 22 devas nedēļā, bet sievietēm 
12 devas nedēļā. 
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Sarmīte Tabore (informācija un foto)

Augusta nogalē tika atjaunots 
ceļa segums pašvaldības autoceļam 
Baltinava-Safronovka 0,42 km 
garumā  (0,800 – 1,22km).  

Ceļa seguma atjaunošanas darbu  
izmaksas sastādīja 13 173 euro. 2020.
gadā Baltinavas novada pašvaldība, 
piesaistot finansējumu no ELFLA 
pasākuma “Pamatpakalpojumi un ciematu 
atjaunošana lauku apvidos” realizēja 
projektu “Baltinavas novada pašvaldības 
grants ceļu pārbūve”, pārbūvēja 0,80 km 

(0,00 -0,80km) ceļa posmu. 2022.gadā 
Baltinavas pagasta pārvalde, izmantojot 
autoceļu mērķdotācijas naudu, veica 
nākamā posma seguma atjaunošanas 
darbus.  Pavasaros un rudeņos šis ceļa 
posms radīja problēmas, tas bija grūti 
izbraucams sliktā ceļa seguma dēļ. 

Ir gandarījums, ka pamazām turpinās 
ceļu infrastruktūras sakārtošana Baltinavas 
pagastā. Arī nākamajos gados ceram, ka 
būs pietiekams finansējums un izdosies  
atjaunot ceļa klātnes segumu autoceļam 
Breksīne – Viļumi 2,95 km (0,00 – 2,95 
km). Šī autoceļa atjaunošanas darbiem  ir 
sagatavota tehniskā dokumentācija. 

BALTINAVAS PAGASTS

Autoceļa Baltinava - Safronovka 
posms PIRMS atjaunošanas darbiem. 

Autoceļa Baltinava - Safronovka 
posms PĒC atjaunošanas darbiem. 

Atjaunots ceļa segums pašvaldības autoceļam

Baltinavā atjauno ielu segumus
Sarmīte Tabore
Foto: Madara Siliņa

Braucot pa Tilžas un Parka ielu,  
daudzi būs patīkami pārsteigti par 
atjaunoto ielas segumu. Piedaloties 
programmā valsts aizdevumi 
pašvaldībām Covid-19 izraisītās krīzes 
seku mazināšanai un novēršanai, 
turpinot īstenot vēl Baltinavas novada 
domes pieņemto lēmumu par sešu 
Baltinavas ielu posmu atjaunošanu, 
uzklājot dubulto virsmas segumu, 
Balvu novada pašvaldība pieņēma 
lēmumu par Baltinavas ielu posmu 
seguma atjaunošanu. 

Augustā tika uzklāts  dubultais 
virsmas  segums Parka ielai 870 m un 
Tilžas ielai 180 m posmā, kur 85% no 
izmaksām bija Balvu novada pašvaldības 
aizņēmums Valsts kasē, bet 15% 
līdzfinansējuma daļu sastādīja  Baltinavas 
pagasta ceļu mērķdotācijas finansējums. 

Kopējais finansējums sastādīja 92 
318 euro. Diemžēl, 2022.gadā tika 
izmainīti Ministru kabineta noteikumi, 
kā rezultātā četri iepriekš plānotie ielu 
posmi neatbilda jaunajiem Ministru 
kabineta nosacījumiem, lai varētu paņemt 
aizņēmumu un netika uzklāta dubultā 
virsma. Baltinavas pagasta pārvalde 
mēģinās risināt šo problēmu un  plānos šos 
četrus ielu posmus (Jaunās ielas posms – 
200 m Jaunā iela 10 līdz Jaunā iela 12,  
Tirgus ielas posms 188 m, Jaunās ielas 
posms 240 m Slimnīcas ielas krustojums 
līdz Jaunās ielas krustojumam ar Dārza 
ielu, Dārza ielas posms 200 m Jaunās 
ielas krustojums līdz Gubas kapiem),  
iekļaut  nākamo gadu Baltinavas pagasta 
ceļu mērķdotācijas budžetā, izvērtējot 
ielu posmu nozīmīgumu Baltinavas 
iedzīvotāju, uzņēmēju kontekstā un ņemot 
vērā finanšu iespējas. Lai arī neizdevās 
īstenot visas ieceres, ir liels gandarījums 
par paveikto, it īpaši Parka ielu, kas ved 
gar Baltinavas parku! 

Parka iela Baltinavā. Tilžas iela Baltinavā.

Baltinavas pagasta iedzīvotāju ievērībai! 
Baltinavas pagastā pēc 15.oktobra būs arborists, ar 
kura palīdzību kokiem tiks veidoti vainagi un nozāģēti 
30 bīstamie koki.

BĒRZKALNES PAGASTS
Atjauno krāsas saieta nama fasādei un 

rotaļu laukumiem
Skaidrīte Saleniece 
(informācija un foto)

 

Kā informēja Bērzkalnes 
pagasta pārvaldes vadītāja 
Skaidrīte Saleniece, tad vasaras 
sezona pagastā ir aizvadīta 
darbīgi: ”Esam sportojuši, kokus 
stādījuši, par malku gādājuši 
un skolēnu pārvadājumus 
nodrošinājuši. Esam papildus 

uzstādījuši vienu soliņu, kā arī 
tika izgatavots un uzstādīts 
galdiņš  pie Priedaines 
kapiem(nokaltušā koka vietā). 
Ikdienā  tiek kopta un uzturēta 
kārtībā pašvaldības teritorija - 
gan zāles pļaušana, gan puķu 
stādīšana un kopšana, gan 
sadzīves atkritumu savākšana 
u.c. darbi. Liels paldies visiem 
darbiniekiem par centīgo darbu 
vasaras sezonā, paldies par 
ieguldīto ikdienas darbu!”

Viens no 
lielākajiem 
vasaras 
darbiem 
bija Rubeņu 
saieta nama 
ārējo sienu 
pārkrāsošana, 
rotaļu 
laukuma un 
šūpoļu 
krāsu 
atjaunošana. 

BĒRZPILS PAGASTS
Bērzpilī papildina ielu apgaismojumu

Biruta Bogdane 
(informācija un foto)

Bērzpils pagastā 
realizējas  būvdarbi 
ielu apgaismojuma 
papildināšanai Dārza un 
Skolas ielu (Valsts autoceļš 
V489 Tilža - Bērzpils ceļa 
zemes nodalījuma joslā) 
posmos. 

2021.gadā projektu 
izstrādāja SIA “Energoup” par 
summu 2601,50 euro, ietverot 
autoruzraudzību. Būvdarbus 
veic SIA “Ošukalns celtniecība” 
no Jēkabpils, kura tika izvēlēta 
iepirkuma konkursa rezultātā. 
Būvdarbu izmaksas 32797,90 
euro ar PVN. Būvuzraudzību veic 
SIA “RS Būvnieks”, izmaksas  
774,40 euro. Būvdarbus plānots 
pabeigt līdz šī gada 31. oktobrim. 
Cerēsim, ka  Bērzpils pagastā 
kļūs gaišāks un ka braucēji, 
kas pārvietojas pa Rēzeknes - 
Gulbenes šoseju, arī tumšajā 
laikā pamanīs, ka te ir apdzīvota 
vieta. 

Finansējums ielu laternu 
izbūvei ir no piešķirtajām 
valsts dotācijām, ceļu un ielu 
uzturēšanai Bērzpils pagastā, 

kārtējā gada finansējums+ 
ietaupījums no iepriekšējiem 
gadiem uz ceļu uzturēšanu 
mazāk sniegotajās ziemās. Uz 
šo projektu esam gājuši taupot 
un atlicinot ceļu dotāciju naudu, 
lai Bērzpils pagasts būtu vairāk 
apgaismots, tiktu novākti vecie 
betona stabi, kuri degradēja 
Bērzpils pagasta centru.

Kopā tiks uzstādītas 13 
jaunas laternas plus viena 
laterna, kura tika notriekta 
ceļu satiksmes negadījumā.

BRIEŽUCIEMA PAGASTS

Zita Mežale (informācija un foto)

Sadarbībā ar Alūksnes 
NVO centru un Sabiedrības 
integrācijas fondu, 
Briežuciema pagasta 
pārvaldei bija iespēja 
iegādāties kokmateriālus 
jauniem soliņiem. 

“Kokmateriāla sagriešanā, 
soliņu apstrādē, krāsošanā un 
uzstādīšanā piedalījās pagasta 
iedzīvotāji. Kopumā būsim tikuši 
pie astoņiem jauniem soliņiem. 
Tā kā klāt ir rudens, pagaidām 
uzstādīti būs trīs soliņi, pārējie 
sagatavoti, apstrādāti un gaidīs 
pavasari pagasta saimniecības 
ēkā,” pastāstīja Zita Mežale. 

Soliņi tiks izvietoti pie tautas 
nama, pagasta pārvaldes 
ēkas un arī izmantoti vasarā 
rīkojot pasākumus brīvā 
dabā.

Uzstādīs jaunus soliņus
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Putrānu kapu 
uzraugs Anna Lose 
izsaka pateicību 
ikvienam ziedotājam! 
Par saziedotajiem 
līdzekļiem iegādāta 
krāsa un veikta 
Putrānu kapu  kapličas 
ārpuses un iekšpuses 
krāsošana. Pavasarī 
tiks krāsots arī jumts. 
Paldies par darbu 
Elvijam, Aivaram, 
Aldonim, Dacei, 
Gundaram!

KRIŠJĀŅU PAGASTS
Veikta Putrānu kapu kapličas krāsošana 

KUPRAVAS PAGASTS
Atjauno jumtu Kupravas katoļu baznīcai

Pr. Guntars Skutels 
(informācija un foto)

Kupravas katoļu 
baznīca tika uzcelta 
1928. gadā. Netālu 
no Kupravas stacijas 
Liepnas ceļa malā. “Ēka, 
kuras kreisajā pusē 
tika ierīkots trīsistabu 
dzīvoklis ar virtuvi 
plebānijas vajadzībām, 
bet labajā pusē tika 
ierīkots lūgšanu nams. 

Pagājušajā gadā 
Kupravas katoļu baznīcai 
tika nomainīta puse no 
jumta. Šogad tika uzsākti 
darbi pie nākošās daļas. 
Darbus veic paši draudzes 
locekļi. 

Atbalsti šo projektu, te ir iespēja:
Viļakas Jēzus Sirds Romas katoļu draudze 
(Reģ.nr.: 9000045041; Mērķis: Kupravas 

katoļu baznīcas jumta nomaiņai; 
konts: LV33UNLA0050010527958) 

Lai Dievs aizmaksā!

RUGĀJU PAGASTS

Arnita Pugača 
(informācija un foto)

Šī gada 14. jūnijā, intensīvo 
lietavu dēļ, Rugāju pagastā 
pārplūda Vārnienes un Sudarbes 
upes, kā rezultātā applūda 
pašvaldības autoceļi Rugāji-
Foršteja un Zeltiņi-Ilganči-
Medņi. Lielā ūdens apjoma 
dēļ tika būtiski bojāta ceļu 
infrastruktūra, kā rezultātā 

nevarēja izmantot šo ceļu 
atsevišķos posmus.

Jūlijā tika veikti pagaidu 
darbi, lai varētu atjaunot satiksmi 
uz šiem pašvaldības ceļiem. 
Savukārt septembrī tika veikti visi 
nepieciešamie darbi, lai atjaunotu 
minēto ceļu posmu infrastruktūru. 

Taču augusta un septembra 
mēnešos tika atjaunots ceļa segums 
uz autoceļiem Upatnieki - Vēzis 
un Dubļukalna kapu ceļš, uzberot 
drupinātās grants kārtu. 

Atjauno pašvaldības autoceļu infrastruktūru

Seguma atjaunošana un caurteku nostiprināšana uz autoceļa 
Rugāji-Foršteja. 

Ceļa pamatnes nostiprināšana, seguma atjaunošana, papildus 
caurtekas ievietošana un nostiprināšana ceļam Zeltiņi-Ilganči-
Medņi.

VIĻAKAS PILSĒTA

Terēzija Babāne 
(informācija un foto)

Viļakas pilsētas pārvalde, 
pamatojoties uz iestādes 
nolikumu, veic dažādus 
saimnieciskos darbus. Šī vasara 
ir pagājusi darot lielus un mazus 
darbus.

Vasaras mēneši ir bijuši darbīgi 
darot saimnieciskos darbus pilsētā-
remontdarbi iekštelpās, pilsētas 
teritorijas appļaušana, sadzīves 
atkritumu savākšana, puķu dobju 
kopšana,  Liepnas ielā veikti ceļa 
remontdarbi un citi darbi.

Pēc iedzīvotāju iniciatīvas, 
izgatavoti parka soli ar metāla 
konstrukciju, kuri uzstādīti Viļakas 
pilsētas Liepnas ielā, pie tūrisma 
mājiņas Abrenes ielā 44 a.

Ierīkots apgaismojums uz Viļakas 
ezera salas pastaigu takā, uz pontonu 
tilta un putnu novērošanas platformā. 

Papildinot rotaļu laukumu, 
pilsētas skvērā uzstādītas šūpoles.
Šovasar trīs adresēs veikti ūdens  
pieslēgumi pie centrālās ūdens 
sistēmas un vienā adresē kanalizācijas 
pieslēgums pie kopējā pilsētas tīkla. 

Veicot drošības pasākumus, 
videonovērošanas kamera uzstādīta 
promenādē, Pils iela 9a. 

Viļakā ierīkots apgaismojums uz Viļakas ezera 
salas un pontonu tilta

Pie tūrisma mājas 
šogad uzlikts bruģis, 
apkārt nobērta 
melnzeme. Rudenī vēl 
plānots sastādīt tūjas. 
Drošības apsvērumu 
dēļ uzstādīta 
videonovērošanas 
kamera un interneta 
savienošanai WI -FI 
rūteris. 

Pasaules talkas dienā iestāda 
“Laimes kokus” un īsteno projekta 

“Meža dienas 2022“ aktivitātes
Rudenī Latvijā norisinās 

Pasaules talka, kad iedzīvotāji 
tiek aicināti piedalīties 
tradicionālajā koku sēšanas un 
stādīšanas  akcijā “Laimes koki”. 
Balvu novadā iedzīvotāji ir aktīvi 
gan pavasara, gan rudens talkās, 
tāpēc novada teritorija tiek ne 
tikai sakopta, bet arī padarīta 
skaistāka un priecē gan pašus 
iedzīvotājus, gan ciemiņus.

“Laimes koki” iestādīti arī 
Balvu novadā 

Balvu novada teritorijā savus 
“Laimes kokus” iestādīja gan skolēni, 
gan iestāžu darbinieki. Akcijā “Laimes 
koki” piedalījās Viļakas pirmsskolas 
izglītības iestāde “Namiņš” un Viļakas 
Valsts ģimnāzija. Pie Balvu Kultūras 
un atpūtas centra ikvienam bija 
iespēja iestādīt savu ķirsi, turpinot 
Ķiršu dārza stāstu. 

Baltinavieši izveido un 
labiekārto atceres skvēru

Baltinavas pagastā Pasaules 
talkas aktivitātes notika 16. 
septembrī, kad iestāžu pārstāvji 
un iedzīvotāji pulcējās Viļakas 
ielā, pretī Masļenku traģēdijas 
piemiņas vietai, lai piedalītos atceres 
skvēra veidošanā. Pasaules talkas 
pasākumā tika iestādīti pirmie ozoli, 
kas ir pamats šī skvēra tālākai 
labiekārtošanai un attīstībai. Tepat 
ir Vēsturiskais centrs, pāri ielai 
Masļenku traģēdijas vieta un 2018.
gadā iestādītais simtgades ozols. 
Jaunveidotais izsūtīto atceres skvērs 
iekļausies kā vienots elements.

Ar stādījumiem papildināts 
Viļakas pilsētas skvērs un 

dendroloģiskais dārzs Rugājos

Piedaloties projektā “Meža 
dienas 2022” Viļakas pilsētas 

skvērā tika iestādīti dažādi koki un 
košumkrūmi. No kokmateriāliem 
tiek izgatavotas atkritumu tvertnes 
un atjaunoti soliņi. 15. septembrī 
Viļakas pilsētas pārvaldē pulcējās 
izglītības iestāžu izglītojamie 
un interesenti, lai  noklausītos 
Annas Āzes stāstījumu par meža 
reproduktīvajiem materiāliem un 
sēklu ieguvi.

Savukārt Rugāju pagastā 
šoruden, piedaloties “Meža dienās 
2022”, dendroloģiskajā dārzā arī tika 
iestādīti jauni augi un košumkrūmi. 
Tāpat ”Meža dienu 2022” ietvaros 
Rugāju pagasta pārvalde organizēja 
Rugāju vidusskolas un Eglaines 
pamatskolas  1.-4.klases skolēniem 
mācību pārgājienu uz Rugāju 
dendroloģisko dārzu. Tur tika 
uzzināta jauna informācija par 
dabā un dendroloģiskajā dārzā 
sastopamajiem kokiem, augiem 
un košumkrūmiem, tika pārrunāta 
meža loma cilvēka dzīvē, koku 
nozīme ainavā.  Pēc tam skolēni, 
darbojoties komandās,  nostiprināja 
iegūtās zināšanas izzinošās spēlēs.

Attīra Stiglovas 
upes gravu

Šķilbēnu pagastā norisinājās 
dabas pieminekļa “Stiglovas 
atsegumi” upes straujteču posmu 
atbrīvošana no sakritušajiem kokiem 
un sanesumiem. 

Šķilbēnu pagasta pārvaldes 
vadītājs Andris Mežals: “Stiglovas 
upes gravas sakopšanas talka notika 
sadarbībā ar Dabas aizsardzības 
pārvaldi, kuras laikā upe tika atbrīvota 
no nogāztajiem kokiem un zariem, 
lai upes straume varētu brīvi plūst 
un neveidotos aizsprosti, kas varētu 
bojāt Stiglovas atsegumus. Paldies 
ikvienam, kas piedalījās sakopšanas 
talkā un Dabas aizsardzības pārvaldei 
par sadarbību.”
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Kristiāns Bokta 
(informācija un foto)

Septembra mēnesī tika 
aizvadītas vairākas tikšanās ar 
Balvu pilsētas iedzīvotājiem, 
kurās Balvu pilsētas pārvaldes 
vadītāja Maruta Castrova 
aicināja ikvienu iedzīvotāju aktīvi 
izteikt savus priekšlikumus, tā 
veicinot iedzīvotāju līdzdalību 
lēmumu pieņemšanas procesā.
Šādas iedzīvotāju tikšanās 
norisinājās četros punktos 
– Balvu profesionālās un 
vispārizglītojošās vidusskolas 
telpās, Balvu Novada muzejā, 
Balvu Valsts ģimnāzijas telpās 
un Balvu Kultūras un atpūtas 
centrā -, kuru laikā Balvu pilsētas 
iedzīvotāji kopā ar Balvu pilsētas 
pārvaldi, domes un pašvaldības 
vadību, kā arī speciālistiem 
atskatījās uz paveikto un iepazinās 
ar plānoto pilsētā, pārrunāja 
un meklēja risinājumus aktuālo 
jautājumu sakārtošanai un 
uzklausīja iedzīvotāju iniciatīvas 
un idejas. Balvu pilsētas 
pārvaldes vadītāja Maruta 
Castrova atzīmēja, ka šo dienu 
tikšanās mērķis ir iepazīstināt 
iedzīvotājus ar Balvu pilsētas 
pakalpojumu sniedzējiem, pie 
kuriem var vērsties jebkurās 
dzīves situācijās, lai risinātu 
dažnedažādus jautājumus, kā arī  
pastāstīt, kas Balvos šī gada laikā 
ir paveikts. 

Sadarbībā ar “San-tex“ tiek 
risināti gan ikdienā veicamie 

darbi, gan avārijas 
situācijas

Liela sadarbība Balvu pilsētas 
pārvaldei ir ar pašvaldības aģentūru 
“San-tex”, kuras darbinieki rūpējas par 
pilsētas sakoptību un labiekārtošanu. 
P/a “San-tex” vadītājs Egons Strumpe 
informēja, ka ūdens un kanalizācijas 
tarifus šogad nav plānots mainīt, bet 
pēdējo mēnešu elektrības rēķini var 
ietekmēt nākamā gada tarifu, līdz ar 

to ūdens un kanalizācijas tarifi pēc 
jaunā gada var tikt pārskatīti atkarībā 
no elektrības cenām. Arī SIA “Balvu 
Enerģija” valdes priekšsēdētājs 
Sandris Šalajevs informēja, ka 
siltumenerģijas apgādes tarifi šogad 
Balvos netiks celti, tāpēc aicināja 
iedzīvotājus laicīgi pieslēgties 
apkurei. Tarifu pieaugums plānots ar 
nākamā gada februāri, un ar valsts 
atbalstu Balvu pilsētas iedzīvotājiem 
tarifa cena varētu būt 78,39 EUR/
MGh (bez PVN).

Liels prieks, ka projekta “Balvu 
pilsētas ūdenssaimniecības attīstības 
III kārta” rezultāts ir sasniegts, un 
vairāk nekā 103 mājsaimniecības ir 
iesaistījušās šajā projektā. P/a “San-
tex’’ komunālais inženieris Aivars 
Pugejs izteica pateicību ikvienam 
iedzīvotājam, kurš ņēma dalību šajā 
projektā un pieslēdzās ūdensvadu 
un kanalizācijas tīkliem. Šobrīd ļoti 
gaida un cer, ka būs iespēja iesniegt 
un īstenot projektu “Balvu pilsētas 
ūdenssaimniecības attīstības IV 
kārtu”, kas paredz ūdensvadu un 
kanalizācijas tīklu izbūvi kādā no 
pilsētas ielām. Diemžēl jāatzīst, ka 
pilsētā joprojām ir dzīvojamās ēkas, 
tostarp Partizānu un Daugavpils 
ielā,  kas nevar saņemt ūdens 
un kanalizācijas pakalpojumus. 
Šai situācijai kopīgi tiek meklēts 
risinājums, lai pēc iespējas ātrāk 
ar kāda projekta starpniecību 
arī šo ēku iedzīvotājiem būtu 
iespējams pieslēgties ūdensvadu un 
kanalizācijas tīkliem.

Kam pienākas atbalsts apkures 
izdevumu kompensācijai?

Balvu novada pašvaldības 
izpilddirektora vietnieks 
administratīvajos un finanšu 
jautājumos Tamāra Locāne 
vairāk pastāstīja par atbalstu 
mājsaimniecībām apkures izdevumu 
daļējai kompensācijai, aicinot ikvienu 
Balvu pilsētas privātmājas vai 
kopīpašuma īpašnieku no 3.oktobra 
klātienē doties uz pašvaldību 
(Bērzpils ielu 1A, Balvos) vai Valsts 
un     pašvaldības    vienoto    klientu 

apkalpošanas centru (Partizānu 
iela 14, Balvos), lai painteresētos 
par iespējamo atbalstu. Pieteikumu 
atbalstam no 1.oktobra var iesniegt 
arī elektroniski. T. Locāne uzsvēra, ka 
mazliet vienkāršāk šo jautājumu būs 
risināt, ja esi šī īpašuma īpašnieks, 
mazliet sarežģītāk tas varētu būt, ja 
īrējat vai esat saņēmis mantojumā 
īpašumu, tad būs nepieciešami 
dokumenti, lai to pierādītu.

Svarīgs ir arī iedzīvotāju 
viedoklis

Balvu novada administrācijas 
Attīstības un plānošanas nodaļas 
vadītājs Aleksandrs Sņegovs 
informēja par īstenotajiem, pašlaik 
realizācijā, kā arī plānotajiem 
projektiem Balvu pilsētā. Šobrīd tiek 
uzsākta Balvu muižas apbūves un 
tai pieguļošo teritoriju apstādījumu 
un publisko ārtelpu attīstības 
tematiskā plānojuma izstrāde, un 
aktīvā izstrādes procesā norisinās 
aptaujas izstrādāšana Balvu novada 
iedzīvotājiem, lai noskaidrotu viņu 
redzējumu esošajā jautājumā. 
Aleksandrs aicina ikvienu Balvu 
novada iedzīvotāju ņemt aktīvu 
līdzdalību šajā aptaujā. 

Valsts un pašvaldības vienotā 
klientu apkalpošanas centra 
(VPVKAC)    vadītāja    Lauma   Kaļva 

iepazīstināja ar centra piedāvātajiem 
pakalpojumiem, kā arī aicināja 
iedzīvotājus aktīvi tos izmantot, 
turpretim Balvu novada pašvaldības 
policijas priekšniece Rita Kravale 
atgādināja par trīs galvenajiem 
viņu darba uzdevumiem, kas ir, 
sabiedriskās kartības un drošības 
nodrošināšana, saistošo noteikumu 
prasību izpilde un kontrole un atbalsta 
sniegšana visām pašvaldību un valsts 
institūcijām.

Nepieciešams sakārtot pilsētas 
ceļu un ielu stāvokli

Iedzīvotāju tikšanās laikā 
vairākkārt tika jautāts par Daugavpils 
ielas nākotni un pašvaldības iecerēm, 
uz ko Balvu novada pašvaldības 
domes priekšsēdētājs Sergejs 
Maksimovs atbildēja, ka šai ielai 
ir izstrādāts jauns tehniskais 
projekts, kas ietver arī jaunas ietves 
un stāvlaukumu pie pirmsskolas 
izglītības iestādes “Pīlādzītis”. Arī 
Steķintavas iedzīvotāji vēlētos, 
lai šobrīd atsāktie remontdarbi 
Vidzemes ielā turpinātos vismaz 
līdz pansionāta “Balvi” krustojumam 
(šobrīd līdz Balvu pilsētas robežai), 
tādejādi sakārtojot ceļu un izveidojot 
gājēju ietvi. S.Maksimovs norādīja, 
ka šis ceļa posms nav pašvaldības, 
bet jautājums ir risināms.

Šo mēnešu laikā, kopš izveidota pilsētas 
pārvalde, ir nedaudz uzlabots bērnu rotaļu 

laukums pilsētas skvērā, kas jau ilgāku laiku ir 
liels problēmjautājums, kā arī apzināti pārējie 

rotaļu laukumi pilsētā. Tiek greiderētas un 
atputekļotas pilsētas ielas un apkopots pārējo ielu 
tehniskais stāvoklis. Arī elektrības pārrāvumiem 
Baznīcas ielā tiek meklēts risinājums, un šobrīd 
notiek intensīva sadarbība ar AS “Sadales tīkls”, 

lai atrastu problēmas cēloni.

Balvu pilsētas 
iedzīvotāju 
tikšanās cikls 
noslēdzies

P/a “San-tex” komunālais inženieris Aivars Pugejs joprojām 
aicina pārējos Balvu pilsētas iedzīvotājus, kuri nav pieslēgušies 
centralizētajai kanalizācijas sistēmai, apdomāt un izmantot šo 
iespēju.

Tuvojoties apkures sezonai un elektroenerģijas cenu palielinājumam, 
kas vairākām mājsaimniecībās var radīt problēmas apmaksājot 
rēķinus, Balvu novada Sociālās pārvaldes vadītājas vietnieks 
sociālajos jautājumos Ligita Zelča, aicināja vērsties Sociālajā 
pārvaldē, Raiņa ielā 52, Balvos, lai parunātos un pakonsultētos par 
iespējamajiem atbalsta veidiem. Ikviens iedzīvotājs tiek aicināts būt 
vērīgs, gadījumā, ja kādam šajā periodā iet grūti, informēt viņu par 
sniegtajām iespējām un aicināt doties uz Sociālo pārvaldi.
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Uztrauc gājēju ietvju 
sakārtošana un 

ielu apgaismojuma uzlabošana

Balvu novada Domes 
priekšsēdētāja vietniece Sandra 
Kapteine atzīmēja, ka valstiski 
lielākā un svarīgākā projekta 
saskaņošana attiecas uz gājēju 
ietvi un velosipēdu celiņu līdz 
Kubuliem. Šobrīd šis projekts 
pašvaldībā ir aplūkots, tomēr valsts 
līmenī netiek uzskatīts, ka šajā 
posmā ir pietiekama iedzīvotāju un 
velosipēdistu plūsma, lai pēc šī brīža 
cenām projektā ieguldītu valsts 
līdzekļus. Gadījumā, ja no valsts 
netiks saņemt atbalsts, pašvaldība 
ar saviem spēkiem centīsies 
realizēt šo projektu, bet tas nebūs 
iedomājams bez kredītsaistībām.

Iedzīvotājiem joprojām aktuāls 
jautājums ir ielu apgaismojums, 
īpaša uzmanība tika pievērsta 
Jāņa Logina ielas apgaismojuma 
problemātikai. Plānots, ka 
Kooperatoru, Ceļinieku un Lauku 
ielā tiks mainīts apgaismojums, 
arī Jaunatnes ielā šogad, ja laika 
apstākļi būs labvēlīgi,  tiek plānoti 
apgaismojuma atjaunošanas darbi. 
Pilsoņu 31 iedzīvotāji ir pateicīgi 
par atjaunoto un izgaismoto Tautas 
ielas posmu no Balvu Mūzikas 
skolas līdz veikalam “Beta”, bet jau 
daudzus gadus aktuāls ir gājēju 
celiņš gar Pilsoņu 31 (Pilsoņu 23 
līdz Daugavpils ielai). 

Arī tikšanās laikā ar 
Steķintavas iedzīvotājiem izskanēja 
vairāki ierosinājumi, iedzīvotāji 
vēlētos jaunu gājēju ietvi Vidzemes 
ielā no Balvu pilsētas robežas 
līdz Vidzemes un Stacijas ielas 
krustojumam, apgaismotu futbola 
laukumu daudzdzīvokļu māju 
pagalmā, kā arī sporta laukumu un 
āra trenažierus. Svarīgi ir risināt 
gājēju pārejas drošību pie Balvu 
profesionālās un vispārizglītojošās 
vidusskolas (turpmāk BPVV), kā arī 
ir nepieciešamību pēc stāvlaukuma 
pie skolas, jo sevišķi ziemas 
periodā, kad tas netiek pietiekami 
labi uzturēts un kad mašīnas 
tiek novietotas iebraucamajā 
ceļā gar BPVV uz daudzdzīvokļu 
mājām Vidzemes ielā 24, tas 
ir gandrīz necaurbraucams. 
Steķintavas iedzīvotāji izrādīja 
arī neapmierinātību ar BPVV 
jauniešiem, kuri garajos 
starpbrīžos dodas pīpēt, aicinot 
izglītības iestādes vadībai pievērst 
pastiprinātu uzmanību esošajā 
jautājumā. 

Nepieciešams sakārtot kapu 
sistēmu

Tikšanās laikā vairākkārt 
tika aktualizēts jautājums par 
kapu apsaimniekošanu, tai skaitā 
apžogojuma maiņu, kapu kopšanu, 
atkritumu apsaimniekošanu 
un aktēšanas procesu. Balvu 
pilsētas pārvaldes vadītāja Maruta 
Castrova un Balvu novada domes 
deputāte Ruta Cibule norādīja, 
ka nepieciešams sakārtot kapu 
sistēmu, izveidot skaidru un 
saprotamu rīcības plānu, kā arī šis 
jautājums jārisina ar sabiedrības 
līdzdalību. Lai gan Balvu novadā 
ir bagātīga kapu kultūra, šobrīd 
pašvaldībai nav pieejama 
informācija par kapu kopšanas 
pakalpojumu piedāvājumu novada 
iedzīvotājiem. Iespējams, ka 
daudzi mirušo piederīgie šobrīd  
ekonomisku apsvērumu dēļ netiek 
uz attālākajiem kapiem vai atrodas 
ārzemēs, tāpēc šāds kapu kopšanas 
pakalpojums būtu ļoti noderīgs. 

Sarunas ar nekopto 
privātīpašumu saimniekiem 

vedas grūti

Pilsētas skatu krietni pabojā 
arī nekoptie privātīpašumi, kuri ir 
atstāti novārtā, un to rezultātā tiek 
bojāti blakus esošie īpašumi, kā arī 
pilsētas ielās sāk parādīties meža 
dzīvnieki. Diemžēl jāatzīst, ka 
sarunas ar nekopto privātīpašumu 

saimniekiem vedas grūti, jo 
vairākos gadījumos šie īpašumi 
pieder ārzemēs dzīvojušajiem 
īpašniekiem, kuriem nav ne 
mazākās vēlmes rūpēties par 
sev piederošo teritoriju. Ikviens 
privāto īpašumu saimnieks tiek 
aicināts rūpēties par sev piederošo 
teritoriju, kas ietekmē arī pašas 
pilsētas vizuālo skatu. 

Jāuzlabo apstākļi atkritumu 
apsaimniekošanā 

Aktuāls jautājums ir atkritumu 
apsaimniekošanas politika, kurai 
šobrīd tiek pievērsta pastiprināta 
uzmanība, lai pēc iespējas 
ātrāk to sakārtotu pilsētas un 
novada teritorijās. Svarīgi ir 
uzlabot apstākļus atkritumu 
apsaimniekošanā, kā arī pāriet pie 
vienota atkritumu apsaimniekotāja 
Balvu novadā. Balvu novada domes 
priekšsēdētāja vietniece Sandra 
Kapteine norādīja, ka šobrīd aktīvi 
tiek meklēti risinājumi bioloģisko 
atkritumu kompostēšanas laukuma 
izveidei, lai atrastu pēc platības 
un sasniedzamības piemērotāko 
risinājumu. Šāda laukuma izveide 
attīstīs atkritumu pārstrādi 
un veicinās to vairākkārtēju 
izmantošanu. Daudzīvokļu ēku 
kāpņu telpās un bēniņos nopietna 
problēma ir kabeļu pārblīvējums, 
vairākās daudzīvokļu mājās jau tiek 
aktīvi kārtota šī elektroinstalācija, 
kas ir darbietilpīgs un finansiāli 
dārgs process. Būtiska uzmanība 
māju apsekošanas laikā ir jāpievērš 
arī māju pagrabu un bēniņu 
stāvokļiem, vairākos gadījumos 
tiek atklāts, ka māju iedzīvotāji 
šajās telpās novieto lietoto sadzīves 
tehniku un mēbeles, tādejādi radot 
ugunsdrošības draudus. 

Tiks atsāktas regulāras ūdens 
skaitītāju pārbaudes

Mājas vecākie kopā ar p/a 
“San-tex” vadītāju Egonu Strumpi 
vērsa uzmanību, ka joprojām tiek 
atklātas nelikumīgas darbības 
ūdens patēriņa korekcijās, kuru 
rezultātā veiktas manipulācijas 
ar skaitītājiem vai atsevišķās 
situācijās skaitītāji noņemti 
pavisam. P/a “San-tex” vadītājs 
Egons Strumpe informēja, ka tiks 
atsāktas regulāras ūdens skaitītāju 
pārbaudes, arvien aktīvāk 
kontrolējot šīs situācijas, kuru 
rezultātā godīgajiem maksātājiem 
jācieš. Arī iedzīvotāji tiek aicināti 
par šādām situācijām ziņot māju 
vecākajiem vai p/a “San-tex”, kā 
rezultātā konkrētā daudzīvokļu 
māja tiks pārbaudīta ātrāk.

Kopumā Balvu 
pilsētas pārvaldes 
vadītāja Maruta 

Castrova aizvadītās 
iedzīvotāju tikšanās 

vērtē produktīvi, 
uzsverot, ka šādā veidā 
iedzīvotāji tiek tuvināti 

pašvaldības darbam, 
parādot arī iedzīvotāju 
līdzdalības aktualitāti 

un nozīmīgumu. 
Paldies ikvienam 

pilsētas iedzīvotājam, 
kurš atsaucās un 

atnāca uz tikšanos. 
Paldies par dažādu 

problēmu 
aktualizēšanu un 

ieteikumiem. 
Kopā mēs varam 

vairāk!

P/a “San-tex” ir pētījis esošo situāciju bērnu rotaļlaukumā pilsētas 
skvērā un redz darāmo darbu sarakstu, ko varētu veikt paralēli Brīvības 
ielas seguma atjaunošanas darbiem, kas plānoti jau nākamgad.

Šogad iesniegtais projekts “Daugavpils ielas infrastruktūras sakārtošana 
uzņēmējdarbības attīstībai” netika atbalstīts, līdz ar to pašvaldība meklē 
iespējas, kā šo ielu sakārtot.

Aktuāli ir atgriezties pie lietus ūdeņiem un seguma atjaunošanas darbiem 
Pilsoņu 23 un Pilsoņu 31 iekšpagalmā. Rindas kārtībā ir arī Partizānu 
iela, kur no Raiņa ielas līdz Daugavpils ielai bija lūgums sakārtot ietves 
daļu, kas nav gājējiem droša.

Balvu pilsētas pārvaldes vadītāja Maruta 
Castrova norāda, ka liela uzmanība tiek 
pievērsta pilsētas ielu apgaismojuma tīkla 
energoefektivitātei un apgaismojuma 
kvalitātei, kā rezultātā gandrīz 96% 
gaismekļi nomainīti ar LED apgaismojumu, 
kas ļauj samazināt arī elektroenerģijas 
patēriņu.

Arvien aktīvāk tiek 
sākts domāt par ziemas 
mēnešiem, lai pietiekami 
ātri un operatīvi spētu 
reaģēt uz potenciāli 
bīstamām situācijām 
Balvu ielās un nepieļautu 
iepriekšējā gada kļūdas.

BALVU PILSĒTAS PĀRVALDE
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Agrita Luža 
(informācija un foto)

Etnogrāfiskais ansamblis 
“Benislava” tika dibināts 1987. 
gadā. Ar patiesu atbildības 
sajūtu, dziedātprieku, savu sakņu 
apzināšanās sajūtu, ansamblis 
jau 35 gadu garumā veiksmīgi 
sevi pierāda, pieskandinot gan 
vietējās nozīmes, gan reģionālos 
pasākumus. Skanīgas dziesmas 
neizpalika arī 10.septembra 
vakarā, kad uz ansambļa jubilejas 
pasākumu “Reiz zaļoja jaunība, 
cerības plauka!” pulcējās tuvāki 
un tālāki ciemiņi. 

Etnogrāfiskā ansambļa 
“Benislava” darbība ir daudzpusīga 
un daudzveidīga, piedaloties 
lielajos folkloras pasākumos - 
starptautiskajos folkloras festivālos 
“Baltica”, Latgales senioru dziesmu 
un deju festivālos un, protams, 
skatēs. Ansamblis uzstājas pagasta, 
novada rīkotajos kultūras pasākumos 
un tiek aicināts uz citiem novadiem. 
Tāpēc arī šajā svētku pasākumā 
ciemos ar saviem sveicieniem bija 
ieradušies gan ciemiņi no kaimiņu 
pagastiem, gan arī tālāki sveicēji, 
ar kuriem “Benislavai” izveidojušās 
ciešas draudzības saites. Muzikālus 
sveicienus sev līdzi bija atvedušas 
Bērzpils pagasta folkloras kopas 
“Saivenis” dalībnieces, Tilžas 
folkloras kopas “Sagša” dziedātājas, 
Briežuciema etnogrāfiskais 
ansamblis, pārstāves no Lubānas 

folkloras kopas, kā arī Dekšāru 
vīru folkloras kopa “Kūzuls”, taču 
savu sveicienu ar raitu dejas soli 
ansamblim sniedza senioru deju kopa 
“Tonuss”. 

“Benislavas” kolektīva sievas 
un vīri ir latgaliskās dziesmas 
glabātāji. Kad kolektīvs uzstājas, tad 
apkārt tiek radīta īpaša gaisotne, jo 
katrs kolektīva dalībnieks jūt savu 
piederību, katrs kopīgajam priekam 
dod savu dzirksti, savu krāsu. Arī 
Balvu novada pašvaldības domes 
priekšsēdētāja vietniece Sandra 
Kapteine, vēlot ansamblim ilgus un 
skanīgus gadus, atcerējās, ka pirms 
pieciem gadiem, atzīmējot kolektīva 
30 gadu pastāvēšanas jubileju, 
visi kopīgi priecājās par ansambļa 
jaunajiem tērpiem. “Vēlos teikt jums 
paldies, ka mums esat, par mīlestību 
uz dziesmu, par tradīciju saglabāšanu 
un nešanu tālāk. Priecājos un lepojos, 
ka esat nesuši un turpināt nest Balvu 
rajona, Rugāju novada un tagad jau 
Balvu novada vārdu gan Latgalē, gan 
Latvijā. Paldies par laiku, ko pavadāt 
mēģinājumos, jo stundas netiek 
skaitītas, lai taptu skaistas melodijas. 
Raugoties uz jums, varu droši teikt, 
ka ansamblis jums katram ir kā 
otrā ģimene, kas ar siltu kopības un 
ģimeniskuma sajūtu ir kopā jau 35 
gadus!” uzrunā teica S. Kapteine. 
Uz svētku pasākumu bija ieradies arī 
“ansambļa krusttēvs” Arvīds Zelčs: 
“Tas laika ritējums ir neapturams, 
tik daudz kas ir mainījies, taču mūsu 
kultūra, tautasdziesma, latgaliešu 
viesmīlība – tā ir palikusi nemainīga. 

Esot kopā ar jums šajā svētku reizē, 
tiešām neatceros, ko tik labu 35 
gadus atpakaļ biju izdarījis, lai kļūtu 
par šī ansambļa krusttēvu. Tagad 
domāju, ka jau toreiz tikai ar sovhoza 
tīrumiem, traktoriem un fermām vien 
bija par maz, gribējās vēl kaut ko 
citu, kaut ko skaistu, lai mūsu cilvēku 
ikdiena nebūtu tik pelēcīga. Un, ja 
svētki – tad, lai tie ir krāšņi, jo jūsu 
ansamblis tādus spēj nodrošināt! 
Turpiniet priecēt savus skatītājus un 
atcerieties, ka ir jāmīl sava dzīve, jo 
cita laika, kad to darīt nebūs!” vēlot 
raitas ikdienas gaitas un veselību, 
teica A. Zelčs. 

Sveikt ansambli jubilejā bija 
ieradušās Balvu novada Kultūras 
pārvaldes pārstāves, Rugāju Tautas 

nama vadītāja Gunta Grigāne, 
Lazdukalna bibliotēkas vadītāja 
Ligita Kalnēja, amatierteātra 
„Zibšņi” aktieri. Svētību ansamblim 
deva prāvests Oļģerts Misjūns, 
bet Lazdukalna pagasta pārvalde 
ansamblim pasniedza pateicību par 
ilgstošu, radošu, panākumiem bagātu 
kolektīva darbību, stiprinot latgalisko 
un etnogrāfisko identitāti, saglabājot 
kultūras mantojumu un popularizējot 
Balvu novada un Lazdukalna pagasta 
tēlu.

Pasākuma organizatori pasakās 
Dienas aprūpes centram Benislavā par 
dekoru veidošanu, kā arī sponsoriem 
– Petuku ģimenei, Dokānu ģimenei, 
Jurim Kalnējam, Mārtiņam Zušam, 
Ilonai Seņkai (Z/S “Dižarāji”). 

Dziedāt un nepagurt
Etnogrāfiskais ansamblis “Benislava” 
atzīmē 35 gadu pastāvēšanas jubileju

Arī paši ansambļa dalībnieki atzīst, ka katra kopā sanākšana ir kā 
svētku diena, jo vienmēr līdzi nāk atmiņas par bijušo, piedzīvotā un 
padarītā izvērtējums. Laikam ejot, ir mainījies ansambļa sastāvs, bet 
nav mazinājusies mīlestība pret dziesmu.

Pozitīvās emocijas Upītes Uobeļduorzā
Vineta Zeltkalne 
Foto: Andris Slišāns

Sākoties jaunam gadam, 
tradicionāli trešā septembra 
sestdiena tiek rezervēta mīlas 
dzejas un dziesmu festivālam 
“Upītes Uobeļduorzs”, 
pat nezinot janvārī vēl 
programmu ir skaidrs, ka uz 
festivālu ir jādodas. 

Liels paldies Valsts 
Kultūrkapitālā  fondam Latvijas 
Nacionālajam Kultūras centram, 
kuri atbalsta pasākuma norisi. 
Liels paldies Nemateriālā kultūra 
mantojuma “Upīte” direktoram 
Andrim Slišānam par zvaigznes 
telti skatītāju sēdvietām, SIA 
“Čivix” par profesionālo skatuvi 
un Bigmaar’s Records par lielisko 
skaņu. 

Savus jaunākos dzejoļus 
festivālā lasīja Mārīte Slišāne, 
Ineta Atpile-Jugane, Anna 
Rancāne, Annele Slišāne, 
Valentins Lukaševičs, Gunta 
Ločmele,  Dagneja un Evika 
Muižniece. Gandrīz visi dzejnieki 
ir palikuši tik moderni, ka dzeju 
lasīja no viedtālruņa, iespējams, 
ka domu uzplaiksnījumus arī 
pieraksta telefonā. Pirmo reizi 
festivālu vadīja sieviete, kolorītā 
latviešu valodas skolotāja, 
dizaina tērpu autore, video 
režisore Evika Muižniece. 

Liels prieks, ka festivāla 
dalībnieku grupas dzied 
latgaliski, ja nevar vairāk, tad 
vismaz vienu dziesmu, kā arī ir 
interesanti, ja pasākumā izpilda 
kādu pirmatskaņojumu. Folkloras 
kopa “Upīte” bija sagatavojusi 
vairākas dziesmas un danču 
popūriju, kas  skanēja  pirmo  
reizi un kopš 24. februāra 
visās folkloras kopas “Upīte” 
uzstāšanās reizēs izpildīja spēka 
dziesmu Ukrainai – “Tāvs dālam 
naudu deve”. Saistošu uzstāšanās 

programmu bija sagatavojis 
Vinsents Kūkojs, aktīvākie 
dejotāji jau sāka dejot grupas 
“Kei-Rei” dziesmu izpildījumā, 
īstu rokmūziku noblieza grupa 
“Reibums”, ja kādam likās, ka 
kaut kur redzēti, tad pareizi 
atminējās, jo kādreiz uzstājās arī 
kā grupa “Gondreiž desmitnīka”. 
Nopietniem cilvēkiem patika 
grupas “Piparmētra” uzstāšanās. 

Grupa “Dabasu Durovys” 
atgādināja, ka nekas nevar būt 
labāks kā piparmētru čajs ar 
madu. Pasākuma kulminācija 
bija grupas “Pirmais kurss” 

uzstāšanās, kur muzicēja Francis, 
Kārlis un Valdis. Dedzīgākie fani 
vietējai grupai “Unknown artist” 
ir no Medņevas un Šķilbēnu 
pagastiem, rēzekniešiem un 
daugavpiliešiem bija grūti 
ielauzties pirmajās rindās, jo 
īstie fani pirmās rindas aizņēma 
jau Guntas Ločmeles uzstāšanās 
laikā. Izturīgākie pasākuma 
apmeklētāji vēl spēja uzrepot 
kopā ar grupu “Latgalīšu reps” un 
tikai paši pacietīgākie uzzināja 
kādā mūzikas stilā spēlē un kādas 
dziesmas dzied Santa Savicka-
Drozdova. 

Cilvēki, kuri festivālu apmeklēja pirmo reizi un uzdeva 
jautājumus kā radās festivāls, vai to izdomāja Ontons Slišāns, 
kas bija Ontons? Paldies dzejniekam, publicistam, folkloras 
vācējam un pētniekam, lokālās vēstures pētniekam, festivāla 
tēvam Ontonam Slišānam, kurš sasauca mūs kopā jau 21.reizi. 

Aicinām iepriecināt 
režisori Vairu Resni

14. oktobrī 
Balvu Tautas teātra 
režisorei,  Balvu 
Goda pilsonei  Vairai 
Resnei  paliek 50 
gadi kopš viņa 
vadīja pirmo  teātra 
mēģinājumu  Balvu 
rajona kultūras 
namā.

Balvu Kultūras 
un atpūtas centra 
darbinieki un laikraksts 
“Vaduguns” aicina 
iepriecināt režisori, 
rakstot vēstuli. Teātra mīļotāji aicināti dalīties 
atmiņās par izrādēs redzēto, piedzīvoto 
mēģinājumos, par kopīgiem mirkļiem ar 
režisori svētkos un ikdienā. Vēstules 
līdz minētajam datumam var iemest 
laikraksta  “Vaduguns”  pasta kastītē vai 
sūtīt pa pastu uz adresi Balvos, Teātra 
ielā 8, vai uz e-pastu zinaida.logina@
inbox.lv. Vēstules  tiks nodotas  režisorei, 
autoru atļaujas gadījumā publicētas laikrakstā 
“Vaduguns”.

Režisores Vairas Resnes 50 darba gadu 
jubilejas dienā 14. oktobrī pulksten 14.00 tiks 
svinēta pateicības Svētā Mise Balvu Romas  
katoļu baznīcā. To vadīs priesteris Staņislavs 
Prikulis. Pēc Svētās Mises notiks pasākums 
Balvu Kultūras un atpūtas centrā (informācija 
sekos). 

Ar „Latvijas valsts mežu un Valsts 
kultūrkapitāla fonda atbalstītās Latgales 
kultūras programmas 2022” atbalstu  
patlaban top arī  scenārijs  Balvu Tautas 
teātra uzvedumam “Savu laiku es gribu pie 
zvaigznēm siet” (Teātra spēles tradīcija Balvos. 
Vairas Resnes pusgadsimts.), kas laika gaitā 
tiks arī realizēts. 
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Rugājos nosvinēti 
“Grāmatu svētki”

Agrita Luža (informācija un foto)

Balvu Centrālā bibliotēka “Grāmatu svētku” 
organizēšanu uzsāka 2011. gadā,  sadarbībā ar 
apgādu “Zvaigzne ABC”. Šogad svētku norises 
vieta bija Rugāju un Lazdukalna pagastos, kur, šī 
gada 23. septembrī, apmeklētāji varēja satikties 
ar talantīgajiem rakstniekiem - latviešu bērnu 
dzejnieci un rakstnieci Eviju Gulbi, latviešu 
rakstnieci, kas visplašāk raksta Latvijas urbānās 
fantāzijas žanrā - Lindu Nemieru, rakstniekiem 
Maiju Pohodņevu un Modri Pelsi, rakstnieku Gunti 
Tāleru, latviešu ilustratori Agiju Staku.

“Grāmatu svētkos” piedalījās Balvu novada 
pašvaldības domes priekšsēdētājs Sergejs Maksimovs, 
kurš, uzrunājot klātesošos, aicināja apzināties, cik svarīgi 
arī mūsdienu tehnoloģiju laikmetā ir lasīt grāmatas. 
“Grāmatas dalās divos virzienos – ir tādas grāmatas, 
kuras izlasot, cilvēks kaut ko iegūst, un ir tādas grāmatas, 
kuras lasot, cilvēks neko nevar zaudēt!” pasakoties 
grāmatu autoriem par kopā būšanu un iedvesmošanu, 
teica S. Maksimovs. 

“Grāmatu svētkus” atbalsta arī apgāds “Zvaigzne 
ABC”, un šajā svētku reizē ciemos uz Rugājiem bija 
ieradusies arī apgāda īpašniece un vadītāja Vija Kilbloka: 
”Ja jautāsiet, kā grāmatas var atbraukt ciemos pie 
jums, tad es teikšu – tās atbrauc kā autori! Un katrā no 
šiem autoriem pavisam noteikti iekšā sēž kāda jauna 
grāmata!”. Vija Kilbloka pasākuma apmeklētājiem 
pastāstīja, ko nozīmē darbs izdevniecībā, cik daudz darba 
prasa grāmatas izdošana, dalījās iespaidos par autoriem 
un sadarbību ar tiem, kā arī mudināja ikvienu tiekties uz 
savu mērķu īstenošanu. 

Grāmatu autori interesentiem tikšanos laikā 
pastāstīja par to, kā rodas ideja grāmatas sižetam, kā 
notiek rakstīšanas process, ilustrāciju radīšana bērnu 
grāmatām. Rakstnieki labprāt dalījās ar savu pieredzi par 
to, kā ir būt grāmatas autoram un redzēt savu sarakstīto 
materiālu jau taustāmā veidā, atbildēja uz interesentu 
jautājumiem, kā arī sniedza autogrāfus. 

Balvu Centrālās bibliotēkas vadītāja Ruta Cibule, 
iepazīstinot svētku apmeklētājus ar grāmatu 
autoriem, pastāstīja, ka katram no rakstniekiem, 
ciemojoties Rugājos, tika piešķirta sava krustmāte. 
“Rugājos “Grāmatu svētki” norisinās pirmo reizi, 
tāpēc katram autoram tiek piešķirta krustmāte. Kas 
ir krustmāte? Cilvēks, kurš ir labs, mīļš un vienmēr 
parūpēsies par to, lai mūsu ciemiņi šeit justos 
labi!” teica R. Cibule. Krustmātes pienākumus 
rakstniecei Evijai Gulbei bija uzņēmusies pildīt 
Rugāju vidusskolas pirmsskolas grupas skolotāja 
Sanita Anckina. Savukārt Rugāju vidusskolas 
pirmsskolas grupas skolotāja Iluta Učelniece 
iejutās krustmātes lomā grāmatu autorei Lindai 
Nemierai. Maija Pohodņeva un Modris Pelsis par 
savu krustmāti svētkos droši varēja saukt Rugāju 
vidusskolas skolotāju Eviju Konivali. Taču Rugāju 
bibliotēkas vadītāja Evita Garbacka bija krustmātes 
lomā rakstniekam Guntim Tāleram, bet Lazdukalna 
bibliotēkas vadītāja rūpējās par latviešu ilustratori 
Agiju Staku. 

Rutta Jeromāne
Foto: Vilis Bukšs

14. septembra pēcpusdienā 
Viļakas bibliotēkas zāle rotājās 
dažādās krāsās – gluži kā 
varavīksne. Sev vietu atrada 
gladiolas, mārtiņrozes, vēlziedes, 
asteres, rozes…  Arī ķirbji un 
fizāļi. Varavīksne ir miera un 
cerību simbols, tilts starp debesīm 
un zemi, savukārt, dzeja – simbolisks tilts starp autoru un klausītāju. Vārdi uzrunā, 
iepriecina, liek aizdomāties. 

Uz tematisku pēcpusdienu bibliotēkā pulcējās literātu biedrības “Viļakas Pegazs” dalībnieki 
un cilvēki, kurus dzeja neatstāj vienaldzīgus. Literāte  Santa Mežābele (Antoņina Ločmele) 
pastāstīja par biedrības rašanos, par dalībniekiem, publikācijām un literāro darbību. Nolasīja 
kādu senāk uzrakstītu dzejoli par veco estrādi Viļakas parkā, uzburot romantiskas atmiņu ainas, 
arī dzejoļus par rudeni un dzīvi. Savus radošos darbus klātesošajiem ļāva noklausīties Ilze Keiša, 
Pēteris Boldāns, Ilga Bukovska, Rutta Jeromāne, Jevgēnijs Suhovercevs. Vilis, Anita un Silvija 
dalījās atziņās par dabu, cilvēku savstarpējām attiecībām, spēju ieklausīties un pieņemt citu 
viedokļus. Ivars bija parūpējies par muzikālu pavadījumu. 

Satikšanās septembrī
Zita Mežale 
Foto: Valentīns Mežals

Briežuciemā ir tradīcija katru 
gadu septembrī  organizēt Dzejas 
dienu pasākumu. Šogad dzejnieki, 
dziesminieki, mūziķi, muzikanti 
un klausītāji satikās 18.septembra 
pēcpusdienā. 

Dzejas lasījumus papildināja 
stāstījumi un pārdomas par dzīvi un 
skaista mūzika.  Dzejas pēcpusdienu 
sākām ar Annas Pundures dzejoļiem 
par Briežuciemu. Paldies Valentīnai Kašai par dzejas lasījumu. Savus jaunākos dzejoļus lasīja 
arī Briežuciema dzejnieki Laima Ločmele un Mārtiņš Mūrmanis. Pozitīvisma un humora dzirksti 
pasākumā ienesa Zinaīdas Loginas uzstāšanās. Dziesminieka  Jāņa Ločmeļa izpildījumā izskanēja 
senāk sarakstītas melodijas un arī pirmatskaņojumi – dvēseliska dziesmas ar mūsu puses 
dzejnieku Zinaīdas Loginas un Veltas Mītkes vārdiem. Māris Lāpāns lasīja savu  dzeju un iesaistīja 
klausītājus sarunās par dzīvi un cilvēciskām vērtībām. Protams , arī klausījāmies Māra dziedātās 
dziesmas ģitāras pavadījumā.  Uz pasākumu nevarēja ierasties dzejniece un muzikante Iveta 
Uršuļska, bet viņa atsūtīja mums muzikālu sveicienu - dziesmu ar pašas  vārdiem un melodiju, 
kuru pati arī spēlē uz akordeona  video formātā.  Uz kopīgu dziedāšanu aicināja  muzikante Aija 
Keiša. Paldies visiem par dvēseliski jauko pēcpusdienu.

Latgaliešu kultūras ziņu portāls www.lakuga.lv
(informācija un foto) 

10. septembrī, Rēzeknes novada 
Rogovkā notika pirmais dzejas slams – 
dzejnieku sacensība – latgaliski “Rogovkys 
dzejis voga”, kurā piedalījās latgaliski 
rakstoši dzejas autori. Dzejas slams ir 
dzejas kustība, kas Latvijā un pasaulē 
(starptautiski zināma kā “Poetry slam”) 
atdzīvinājusi interesi par mūsdienu dzeju. 
Rogovkā notikušais dzejas slams ir viens 
no septembrī tradicionālo Dzejas dienu 
laika pasākumiem. Dzejas slamā sacentās 
deviņi latgaliski rakstoši autori, bet par 
uzvarētāju trijās sacensību kārtās žūrija 
un skatītāji atzina Mārīti Slišāni.

Pirmā dzejas slama latgaliski uzvarētāja 
saņēma arī naudas balvas – 100 eiro no 
Nautrānu pagasta pārvaldes un 100 eiro 
no latgaliešu kultūras ziņu portāla lakuga.
lv. Kā atzīst pati Mārīte, tad šī uzvara ir ļoti 
liels pārsteigums: “Līdz pēdējam nezināju, 
vai varēšu tikt uz Rogovku, bet māsa Annele 
Slišāne mudināja braukt un piedalīties. Kopumā 
tā arī bija, ka es braucu, lai gūtu emocijas un 
piedzīvotu kaut ko savādāku un nevienā brīdī 
nebiju iedomājusies par sacensību. Kad mani 
nosauca par uzvarētāju - biju ļoti pārsteigta. 
Tā sanācis, ka man kā cilvēkam, kurš nav ļoti 
publisks, arī nepārliecināts par sevi un pat 
bailīgs, šis ir ļoti patīkami un svarīgi, jo tas 

ļauj apzināties, ka es taču arī varu! Un arī pati 
Rogovka man ļoti patīk - ir daudz brīnišķīgu 
atmiņu no studiju laiku ekspedīcijas un no 
piedalīšanās “Vosoruošonā”.”

Latgaliešu dzejas slama “Rogovkys dzejis 
voga” idejas autore ir Nautrēnu pagasta 
kultūras pasākumu organizatore Inga Vigule, 
bet to rīkoja Nautrānu pagasta pārvalde 
sadarbībā ar biedrību “LgSC” un latgalīšu 
kultūras ziņu portālu lakuga.lv. Dzejas slama 
nosaukumā “Rogovkys dzejis voga” simboliski 
savijas septembra pirmā daļa, kas laukos 
parasti ir ražas novākšanas, jo īpaši kartupeļu 
lasīšanas laiks un dzejas sacensība. “Tāpat kā 
kartupeļu vagā, visi slavē to, kurš visnaskāk 
lasa, tāpat arī slamā – kuram tie vārdi raisīsies 
vislabāk, tas arī būs uzvarētājs, kas “ražu” būs 
savācis,” skaidro Vigule.

Pirmajā dzejas slamā “Rogovkys 
dzejis voga” uzvarējusi Mārīte 
Slišāne

Piedalās Dzejas dienu pasākumos 
Dzejas pēcpusdienā 
Viļakas bibliotēkā
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Klusās dabas 
satiekas!

No 27.septembra līdz 
28.oktobrim Balvu Novada 

muzejā skatāmas gleznotāja 
Anatolija Zelča meistardarbnīcas 
laikā tapušās mākslas pedagogu 

un 
interesentu gleznas. 

Darbi dod ieskatu par klusās dabas 
glezniecību klasiskā izpratnē. 

Tādā veidā šī izstāde ievada Andra 
Kaļiņina redzējumu, kur “Klusā 

daba nav daba, bet ir”, kas tapis 
iedvesmojoties no klasiķu daiļrades.

Muzejpedagoģiskā programma par 
laikmetīgo mākslu – ar iepriekšēju 
pieteikšanos (Māra – 28694615). 

Ģeogrāfam un rakstniekam Reinholdam 
Valdemāram Putniņam pa pēdām
Anna Kriviša (informācija un foto)

No pagasta nākuši daudzi 
ievērojami cilvēki, kas likuši 
Bērzpils vārdam izskanēt plašāk. 
Viens no tiem ir matemātikas 
zinātņu doktors, Latvijas 
Universitātes profesors, pirmais 
Latgales un latgaliešu dzīves 
un gara atspoguļotājs latviešu 
literatūrā Reinholds Valdemārs 
Putniņš. Kurš licis pamatus 
latviešu izglītošanā, sekmējis 
kultūras un zinātnes attīstību 
20.gs. 20.-30.gadu Latvijā.

Reinholds Putniņš (Vitolds 
Virsnis)-pirmais latgaliešu dzīves 
tēlotājs latviešu literatūrā. R. 
Putniņš bija ne vien izcils zinātnieks, 
bet arī mākslinieks, cilvēku sadzīves 
tēlotājs. Lai gan viņa pieņemtais 
vārds- Vitolds Virsnis mūsu 
literatūrā nav plaši pazīstams, tomēr 
padarītais darbs, ko viņš atstājis, 
nekad nezudīs, jo tam savā laikā 
bijusi liela nozīme. Virsnis ir viens 
no pirmajiem Latgales tēlotājiem 
latviešu literatūrā, jo viņam pieder 
vairāki stāsti no latgaliešu dzīves 
šī gadu simteņa sākumā. Pavisam  
iespiests 12 dzejoļu un 9 stāstiņu.
(Kokarietis. Daugavas Vēstnesis, 
Nr.107 25.10.1939.).

Reinholds Putniņš dzimis 
1881.gada 1.septembrī Bērzpils 
(Domopoles)  pagasta Vārguļu 
fermā. Pirmo izglītību ieguvis vecāku 
mājās Vārguļos. Viņš mācījies 
Bērzpils (Domopoles) pagasta skolā 
un apmeklējis arī Strūžānu draudzes 
skolu. Pēdējā savā laikā bijusi plaši 
pazīstama izglītības iestāde Latgalē. 
Tālākais izglītības ceļš - Pleskavas 
Skolotāju seminārs (1898.-
1900.); Pleskavas Mērniecības 
skola (1903.). Pēc tam iesaukts 
kara dienestā Krievijas armijā, kur 

ieguva virsnieka pakāpi. 1907.gadā 
nolicis kā eksterns abitūriju Vjatkas 
klasiskajā  ģimnāzijā, vēlāk iestājies 
Pēterpils Universitātē. Reinholds 
Putniņš studē fiziku, fizisko 
ģeogrāfiju un astronomiju. Studijas 
beidz 1912.gadā. Pēc universitātes 
beigšanas viņš strādājis dažādos 
Krievijas zinātniskajos institūtos 
un universitātēs. 1917.-1918.gadā 
bija privātdocents Urālu Kalnu 
institūtā Jekaterinburgā.1919.gadā 
ievēlēts par docentu Vladivastokas 
Politehniskajā institūtā. Latvijā 
atgriezies 1920.gadā un sācis 
darboties Latvijas Universitātes 
Matemātikas un dabas zinātņu 
fakultātē.1926.gadā aizstāvējis 
disertāciju ‘’Par zemes virsmas 
iedalīšanu apspīdēšanas joslās’’. 
Ieguvis matemātikas zinātņu 
doktora grādu. Ar 1927.gadu bija 
profesors fiziskajā ģeogrāfijā.
(Latkovskis D. Nacionālā atmoda 
Latgalē. Rēz.,LKC,2016.). 

“Putniņš nodibinājis mūsu 
universitātē Fiziskās ģeografijas 
institūtu, bijis vairākkārtēji 
fakultātes priekšniecības amatos 
- par sekretāru un dekānu, par 
ūniversitātes padomes locekli, 
par pārstāvi speciālās komisijās. 
P. tā tad nodibinājis un izveidojis 
fiziskās ģeogrāfijas disciplīnas 
mūsu ūniversitātē un noorganizējis 
viņu mācīšanu. Redzēdams arī, ka 
ģeografisko zināšanu izplatīšana 
ir nepieciešama valstij vispār-
arī ārpus ūniversitātes, P. līdz ar 
dažiem citiem domu biedriem 
nodibina L. Ģeografijas biedrību. 
Ģeografijas biedrība, pulcēdama 
zinātniekus, skolotājus, ierēdņus un 
citus interesentus, ar 1923.g. sāk 
noturēt sapulces, referātu vakarus, 
konferences un apspriedes.1929.
gadā iznāk biedrības pirmais rakstu 
krājums:’’ Ģeografiski Raksti’’. Te 

nu jāsaka, ka Ģeografijas biedrības 
pirmās un arī turpmākās darbības 
idejiskais centrs un dvēsele bija 
Putniņa persona’’.(L. Slaucītājs. 
Daba un zinātne Nr.1 01.01.1935.). 

2023.gadā Latvijas Ģeogrāfijas 
biedrībai apritēs 100 gadi.Šajā 
sakarā 19.septembrī Bērzpils 
bibliotēkā viesojās Dr. habil. 
geogr, profesors, bioloģijas 
doktors Māris Laiviņš (foto) un 
iepazinās ar  novadpētniecības 
materiāliem saistībā ar 
Reinholdu Valdemāru Putniņu. 
Pēc materiālu izpētes devāmies 
meklēt Reinholda Putniņa 
dzimto māju vietu. Pētot Rugāju 
novada karti, braucām uz  
Lazdukalna pagasta Skujetnieku 
ciemu.  Pēc neilgas meklēšanas, 
ar vietējo cilvēku palīdzību, 
atradām aptuveno Reinholda 
Valdemāra Putniņa dzimto māju 
vietu. Protams, nekas vairs 
neliecināja, ka  koku ieskautajās 
pļavās kādreiz ir bijušas mājas, 
laika pēdas dzēš visu. Bet varbūt 
kāds no Skujetnieku ļaudīm zina 
precīzi, kur tieši atradās Putniņu 
ģimenes mājas vieta. Lūgums 
dalīties ar informāciju.
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Turpinājums no 1.lpp.

Balvu novada pašvaldības 
domes priekšsēdētājs un Latgales 
plānošanas reģiona Attīstības 
padomes priekšsēdētājs 
Sergejs Maksimovs, uzrunājot 
klātesošos, teica: “Prieks satikt 
Balvos labākos skolotājus! 
Šodien, katrs no jums, kurš ir 
šeit, kā skolotājs, tā iestādes 
vadītājs, skatās daudz tālāk un 
spēj iedvesmot un iedrošināt 
mūsu bērnus šajā grūtajā laikā. 
Paldies par jūsu darbu, par jūsu 
viedumu un to, ko jūs darāt 
Latvijas un Latgales labā. Lai 
Dievs Jums palīdz!”

Piesakot pirmo balvas 
saņēmēju, Baltinavas 
vidusskolas direktors un arī 
viens no  žūrijas pārstāvjiem 
Imants Slišāns teica:  “Pasauli 
cilvēks sāk iepazīt no savas 
mājas, ģimenes, no dzimtās 
vietas. Māte un tēvs, vectēvs un 
vecmamma dot ceļa maizi visam 
mūžam. Pēc tam bagātina skola. 
Valoda ir konkrētas kultūras 
identitātes pamats. Mūsdienās 
globalizācijas laikmetā ir ļoti 
svarīgi mums stiprināt piederības 
sajūtu savai zemei, tautai, 
valodai. Šī balva, pirmkārt, ir par 
latgaliskuma koda stiprināšanu. 
Latgaliešu valoda būs dzīva tad, 
kad vecāki ģimenēs ar bērniem 
runās latgaliski un ka būs 
skolotāji, kuriem pateicoties, šī 
valoda skan arī skolās. Prieks, ka 
mums ir šādi skolotāji, kuri ienes 
latgaliešu valodu skolas ikdienā! 
Paldies Ligitai Spridzānei, kura 
veicina un stiprini piederības 
sajūtu savai dzimtajai vietai, 
dzimtajai Latgalei un ka tā ir 
ikdiena mājās, ģimenē un skolā.”

LIGITA SPRIDZĀNE jau 
vairākus gadus Baltinavā strādā 
par folkloras kopas skolotāju. 
Viņa latgalisko piekopj ne tikai 
uz skatuves, rotaļās, dziesmās, 
bet ikdienā, jo visas sarunas ar 
bērniem notiek latgaliski. Kopā 
ar folkloras kopas dalībniekiem 
aktīvi piedalās un koncertē 
dažādos pasākumos. Viņas 
audzēkņi viņu raksturo kā labu, 
jauku, jautru un saprotošu 
skolotāju, kura visu ļoti labi prot 
izskaidrot, līdz ar to visu var 
saprast un iemācīties. 

Tikmēr Rugāju vidusskolas 
direktore Iveta Arelkeviča par 
NATĀLIJU GARO saka, ka 
viņa ir latgaliskuma nesēja 
atturīgajos Rugājos, kur diezgan 
atturīgi izturas pret latgalisko, 
reti runā latgaliski, bet Natālija 
ļoti mierīgi, neiespringstot 
rosina gan skolotājus, gan 
skolēnus runāt latgaliski. Viņa 
sagatavo bērnus konkursiem, 
regulāri dodas uz skatuves 
runas konkursu “Vuolyudzāni”, 
kur audzēkņi gūst arī godalgotas 
vietas. Pagājušā gadā skolotāja 
skolā organizēja latgaliešu 
valodas nedēļu, kuras laikā viss 
skolas kolektīvs starpbrīžos un 
dažreiz arī stundās centās runāt 
latgaliski. Audzēkņi skolotāju 
raksturo kā ļoti jauku, mīļu 
un saprotošu skolotāju, kura  
vienmēr nāk pretī ar dažādām 
idejām un ieteikumiem, kā labāk 
piedalīties kādos pasākumos, 
atrodot motivējošus vārdus, lai 
uzmundrinātu, noņemtu stresu. 
Viņa prot uzrunāt skolēnus 
iesaistīties latgaliešu valodas 
pulciņā.

Par vēl vienu balvas 
saņēmēju, Balvu sākumskolas 
skolotāju GUNTU BLAUMU, 
kolēģi saka, ka viņa zina 
ļoti daudz par Latgali un 
latgaliskajām tradīcijām. Ir 
skolotāja, kura māca bērniem 
dzīvei noderīgas lietas, kura 
strādā ar bērniem individuāli, gan 
vadot individuālās konsultācijas, 
gan arī zoom platformā. Ļoti 
palīdz bērniem, kuriem neveicas 
mācībās, sagatavo bērnus 

konkursiem un māca ukraiņu 
bērniem latviešu valodu. Tikmēr 
skolēni par skolotāju saka, 
ka stundu laikā skolotāja prot 
stāstīt daudzus aizraujošus 
stāstus par savu dzīvi, bērnību. 
Viņa zina latgaliešu vēsturi un 
mācot, ka Latgale ir jāmīl un 
jārunā latgaliešu valodā.

Nikodema Rancāna 
konkursam tika pieteikti 14 
pretendenti no Rēzeknes 
pilsētas un novada, Balvu, 
Krāslavas novada un Daugavpils. 
Pretendenti pārstāvēja divas 
nominācijas: par ieguldījumu 
un sasniegumiem latgaliešu 
valodas, kultūrvēstures un 
novada mācības ieviešanā un 
iedzīvināšanā skolā un par 
radošu un psiholoģiski atbalstošu 
pieeju mācību un studiju vidē. 
Neskatoties uz to, ka otrajā 
nominācijā tika aicināts pieteikt 
izglītības iestāžu vadītājus, tajā 
bija daudz radošu un sirdsgudru 
pedagogu, kas strādā bērniem 
par prieku, sava aicinājuma 
vadīti. Tajā pašā laikā divās 
nominācijās netika pieteikti 
skolotāji, tādā veidā parādot, 
ka pirmsskolā un augstākajā 
izglītībā latgaliešu valodas, 
literatūras un kultūrvēstures 
jautājumi prasa spēcīgāku 
vērību un finansējumu.

Nikodema Rancāna Balvu 
saņēma - Rēzeknes sākumskolas 
skolotāja Sandra Juste, 
Baltinavas vidusskolas skolotāja 
Ligita Spridzāne, Rugāju 
vidusskolas skolotāja Natālija 
Garā, Balvu sākumsskolas 
skolotāja Gunta Blauma, 
Austrumlatvijas Tehnoloģiju 
vidusskolas direktors Aivars 
Vilkaste un Varavīksnes 
vidusskolas direktore Marija 
Mickeviča.

Nominantu sveikšanu 
kuplināja muzikāli pārsteigumi no 
folkloras kopas “Egle” (vadītāja 
Ināra Sokirka), Balvu Mūzikas 
skolas vokālais ansamblis un 
solisti (vadītāja Linda Vītola), 
Dāvis Lāpāns (Balvi), Kate un 
Domeniks Slišāni (Upīte).

Klātesošie varēja piedalīties 
literārās sarunās ar Anneli 
Slišāni un saņemt sveicienus no 
Skaidrītes Svikšas. Jāpiebilst, 
ka grāmatu autores arī ir 
skolotājas un ir piekritušas, ka 
viņu grāmatas tika dāvinātas 
konkursa dalībniekiem. 

Konkursu organizē 
Latgaliešu kultūras biedrība 
sadarbībā ar Latgales plānošanas 
reģionu un Balvu novada 
pašvaldību. Konkursā tiek izcelti 
un godināti labākie nozares 
pedagogi, ceļot skolotāju 
profesijas prestižu sabiedrībā 
un atgādinot, cik svarīga loma 
pārmaiņu procesā ir izglītībai.

Rekavas vidusskolas 
skolotāja Daina Pužule 
saņēma Atzinību un Latgales 
Etnogrāfiskās vēstniecības 
specbalvu, kuru pasniedza 
tās vadītāja Iveta Seimanova.

Apmācību kurss par 
vides izglītību jaunatnes 
darbiniekiem Balvos
Sergejs Andrejevs (informācija un foto)

No 21. līdz 27.augustam Balvos 
norisinājās neformālās izglītības 
apmācību kurss, kura tēma bija 
vides izglītība. Piedalījās jaunatnes 
darbinieki un jauniešu līderi 
no dažādām valstīm – Latvijas, 
Horvātijas, Grieķijas, Ungārijas, 
Itālijas, Rumānijas, Spānijas un 
Turcijas. 

Aktivitātes bija saistītas ar – sevis 
apzinātību kā daļai no apkārtējās vides, 
vides ilgtspēju, labās prakses apmaiņu, 
permakultūru, indivīda ietekmi uz vidi, 
iepazīšanos ar dažādām neformālās 

izglītības aktivitātēm vides izglītības jomā. 
Dalībnieku vārdiem runājot: “Apmācības 
deva iespēju veidot ilgtspējīgu videi 
draudzīgu attieksmi, idejas nodarbību 
vadīšanā par vides tēmu organizācijas 
laikā, apzinātības prakse; es šķirošu 
atkritumus, vairāk pievērsīšu uzmanību, 
ko mums var piedāvāt vide, un vadīšu 
aktivitātes, kas veicinās vides aizsardzību; 
veidot aktivitātes savā organizācijā vai arī 
uzrakstīt kādu projektu par vides izglītības 
tēmu, iesaistīt citus vides draudzīgā 
dzīvesveida veicināšanā, ikdienā doties 
uz grāmatnīcu, kur pārdod lietotās 
grāmatas; dalīšos ar labās prakses 
piemēriem, ko esmu iemācījusies, mainīšu 
savus ikdienas paradumus, uzlabošu savu 
dzīvesstilu un izvēlēšos vietējo pārtiku.”

Apmācības 
dalībnieki, šo 
dienu laikā, 
izzināja vides 
izglītības 
tēmu, tādējādi 
paaugstinot 
savas 
kompetences, 
lai vēlāk 
nodotu savas 
zināšanas, 
attieksmes 
un prasmes 
jauniešiem, ar 
ko viņi strādā 
ikdienā. 

Projekts „EDU environmentally” tika finansēts ar Eiropas Komisijas programmas 
ERASMUS+ atbalstu. Šī publikācija atspoguļo vienīgi autora uzskatus, un Komisijai 
nevar uzlikt atbildību par tajā ietvertās informācijas jebkādu iespējamo izlietojumu.

Iepazīst profesijas
Ija Krilova
Foto: Daina Korņejeva 

Viļakas Valsts ģimnāzijas  
1.-4.klašu skolēni devās 
mācību ekskursijā uz Valsts 
Robežsardzes Viļakas pārvaldi. 

Skolēnus sagaidīja 
virsleitnante, vecākā inspektore 
Daina Korņejeva. Iepazīstināja 
ar robežsargu darbu, izrādīja 
dažādas nozīmīgas telpas pārvaldes 
ēkā. Tālāk sekoja kinologu 
paraugdemonstrējumi ar dienesta 
suņiem. Vērojot “paklausības 
vingrinājumus”, nonācām pie 
secinājuma, ļoti svarīgi, lai dienesta 
sunim ir vēlme sadarboties ar 
kinologu, tad suns izpilda visas 
komandas. 

Viļakas Valsts ģimnāzijas 1.-4.klašu skolēni, 
klašu audzinātāji un Valsts Robežsardzes 
Viļakas pārvaldes kinologi. 

Stipendijas no Balvu novada 
saņem 28 jaunieši
www.vitolufonds.lv

Pasaule mainās strauji, bet 
jau vairāk nekā divdesmit gadus 
nemainīga ir to labo cilvēku griba, 
kas caur Vītolu fondu gatavi palīdzēt 
jauniešiem iegūt augstāko izglītību.

Katram ziedotājam ir sava motivācija 
un iekšējā pārliecība, bet cerības visiem 
vienas – ļaut izglītoties tiem, kas paši 
gatavi aktīvi līdzdarboties savu mērķu 
labā. Mūsu zelts – talantīgi jaunieši – ir 

izkaisīti pa visiem Latvijas reģioniem un 
novadiem, un ar ziedotāju gādību tiem ir 
iespēja augt un attīstīties, lai uzmirdzētu 
vēl spožāk. Jauno mācību gadu ar Vītolu 
fonda administrētajām stipendijām 
Latvijas augstskolās uzsāka 830 studenti. 
No tiem aptuveni puse – pirmkursnieki, 
bet pārējie esošie stipendiāti, kuri studijas 
turpinās, saņemot fonda atbalstu. 
2022./2023. mācību gadā ziedotāju 
stipendijas  no Balvu novada saņem 28 
jaunieši. 
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Gunta Božoka
Foto: Andris Zelčs

20. septembrī Ziemeļlatgales 
biznesa un tūrisma centrs sadarbībā ar 
Latgales plānošanas reģionu Latgales 
uzņēmējdarbības centru (LUC) organizēja 
informācijas apmaiņas dienu, viesojoties 
pie Balvu novada Viļakas un Baltinavas 
puses uzņēmumiem. 

Šāda veida tikšanās, apmeklējot 
Balvu un Rugāju puses viesmīlības nozares 
uzņēmumus, jau notika 3. augustā, kuras laikā 
tika uzklausīti uzņēmēju stāsti par pašreizējo 
situāciju gan pašā uzņēmumā, gan tūrisma 
nozarē kopumā, kā arī izzinātas uzņēmēju 
vajadzības un nepieciešamais atbalsts no 
pašvaldības un citu uzņēmējdarbību atbalstošo 
institūciju puses. 

Pakāpeniski tiek apzināti Balvu novada 
uzņēmumi, to pakalpojumu dažādība, tiek 
diskutēts par mārketinga un digitalizācijas 
rīku izmantošanas iespējām, kā arī tiek 
meklēti risinājumi efektīvākai savstarpējai 
sadarbībai. Savstarpēja viesmīlības nozares 
uzņēmumu sadarbība, kas vērsta uz 
kvalitatīvāku un dažādāku pakalpojumu 
kompleksu piedāvājumu, iesaistot pašvaldības 
speciālistus un uzņēmējus atbalstošo 
institūciju pārstāvjus, radīs interesi tūristiem 
ilgāk uzturēties pie mums, raisot paliekošas 
pozitīvas sajūtas par mūsu novadu un tās 
viesmīlīgajiem cilvēkiem.

Šajā reizē tika apmeklēti šādi uzņēmumi: 
naktsmītne Egļavas mežniecības muzejā, 
aktīvā atpūtas vieta “Ezertūre”, rezidence 
“Vecozoli”, brīvdienu māja “Vosoras”, 
naktsmītne dabas parkā “Balkanu kalni”, 
apskates saimniecība “Stabļovas ķiploks” un 
Bišu namiņš.

Tikšanās laikā uzņēmēji stāstīja 
gan par savu līdzšinējo pozitīvo pieredzi 
uzņēmējdarbībā, gan arī aktualizēja tās 
problēmas, ar kurām saskaras ikdienas 
darbā. Tika noskaidrotas uzņēmumu aktuālās 
vajadzības - norādes nepieciešamība uz objekta 
atrašanās vietu, pievedceļu sakārtošana uz 
tūrisma objektiem, mārketinga aktivitāšu 
dažādošana tūristu piesaitei un citas.

Padomos ar uzņēmējiem dalījās Balvu 
novada pašvaldības domes priekšsēdētājs 
Sergejs Maksimovs, Latgales plānošanas 
reģiona Latgales uzņēmējdarbības centra 
vadītājs Andris Kucins, Rēzeknes Tehnoloģiju 
akadēmijas Zināšanu un tehnoloģiju pārneses 
speciāliste asoc.prof Lienīte Litavniece, AS 
Attīstības finanšu institūcija “Altum” Vidzemes 
reģiona vadītāja Olita Untāla un Ziemeļlatgales 
biznesa un tūrisma centra speciālisti. 

Aktīvās atpūtas vieta “Ezertūre” Viļakas 
ezerā ir piemērs veiksmīgai uzņēmēja jau 
līdzšinējai sadarbībai ar pašvaldību, kurā 
tiek plānots un domāts arī par turpmāku 
iesākto darbu turpināšanu Viļakas ezera un 
tās apkārtnes veidošanā par vēl pievilcīgāku 

apskates un atpūtas  vietu novada ciemiņiem. 
Rezidencē “Vecozoli” saimniece Ilze 

Strelča dalījās ar līdzšinējo uzņēmējdarbības 
pieredzi viesmīlības nozarē, kā arī plāniem 
tūristu naktsmītņu pakalpojuma attīstībā.

Brīvdienu mājā “Vosoras” – vienots, 
izturēts Latgales laukiem raksturīgais stils 
gan ēkas iekštelpās, gan visā tās apkārtnē. 
Šī vieta tā vien aicina tūristus pabūt šeit un 
izbaudīt īstu lauku atmosfēru. 

Dabas parkā “Balkanu kalni” tika 
apzinātas gan nakšņošanas iespējas, gan pirts 
izmantošanas, gan dažādas aktīvās atpūtas 
iespējas un spriests par nākotnes iespējām.

Apskates saimniecībā “Stabļovas ķiploks” 
Ilze un Juris Supes sagaidīja brauciena 
dalībniekus tikko uzstādītā stikla kupolā, kurš 
iegādāts par pašvaldības granta konkursā 
iegūto finansējumu. Tā ir iespēja uz vietas 
saimniecībā uzņemt lielāku apmeklētāju 
skaitu, piedāvājot viesiem iespēju degustēt 
un  iegādāties pašu saražoto produkciju 
un noklausīties iedvesmojošu stāstu par 
saimniekošanu laukos. 

Uzņēmuma atmosfēru veido iekārtojums, 
aprīkojums, pakalpojumu piedāvājuma klāsts, 
bet vislielāko artavu dod profesionāla viesu 
apkalpošana un saimnieku viesmīlība, ko 
izjutām šī brauciena laikā. 

Ziemeļlatgales biznesa un tūrisma centra 
vārdā pateicamies uzņēmējiem par interesi 
tikties, viesmīlību un sarunām veltīto laiku.

Ja nepieciešama papildus informācija par 
pieejamām finanšu un citām atbalsta iespējām 
uzņēmējdarbības attīstībai vai nepieciešami 
sadarbības kontakti, esat vienmēr laipni 
gaidīti Ziemeļlatgales biznesa un tūrisma 
centrā Balvos.

Aicinām uz tradicionālo 
“Uzņēmēju balli”!

2022. gada 5. novembrī Balvu kultūras un atpūtas centrā notiks 
sen gaidītais atpūtas un izklaides pasākums “Uzņēmēju balle”. 

Aicinām ikvienu Balvu novada uzņēmēju, mājražotāju, amatnieku, 
lauksaimnieku, pašnodarbinātu personu uz tradicionālo Balvu novada 
uzņēmēju balli,  lai lustīgā atmosfērā kopā pavadītu vakaru, satiktu 

domubiedrus un sadarbības partnerus.
 

Par vakara izklaidi rūpēsies vakara vadītāji - aktieris Mārtiņš Počs, TV 
un radio ētera personība Sanda Dejus. Balli spēlēs muzikālā apvienība 

“Džentlmeņu špagats” un DJ Japānis.  

Dalības maksa vienai personai 17.00 euro 
(iekļauts: vieta pie galdiņa, glāze vīna un uzkodas).

Lūgums pieteikties “Uzņēmēju ballei” līdz 28.oktobrim, aizpildot 
anketu www.ej.uz/ballebalvos.

Papildus informācija: Mārīte 26355954,  Gunta 26461435.

Iepazīstot tūrisma nozares 
uzņēmējus Balvu novadā

Egļavas mežniecības muzejā tās vadītājs 
Aldis Pušpurs mūs pārsteidza ar vērienīgo 
savākto eksponātu klāstu, stāstījumu par 
Egļevas mežniecību, šeit dzīvojošiem 
cilvēkiem un viņu nodotajām senajām 
šīs puses tradīcijām, kā arī tika izrādītas 
tūristiem pieejamās naktsmītnes.

Aicina pieteikties 
dalībai semināros

Turpinājums no 1.lpp.

SEMINĀRI:

11.10.2022. “Vizuālo materiālu veidošana tiešsaistē, 
izmantojot internetā pieejamās bezmaksas platformas” 
(no 10.00 līdz 13.00); 

18.10.2022. “Starpkultūru atšķirība biznesā” (no 10.00 
līdz 13.00); 

21.10.2022. “Efektīva komunikācija ar izaicinošiem 
klientiem un sadarbības partneriem” (no 10.00 līdz 
13.00); 

25.10.2022. “Uzņēmuma vērtības noteikšana”(no 10.00 
līdz 13.00); 01.11.2022. “Uzņēmuma ergonomiskais 
audits un uzņēmuma produktivitāte” (no 10.00 līdz 
13.00).

Semināri notiks tiešsaistē Zoom platformā. 
Interesentiem ir iespēja pieteikties vienam, vairākiem vai 
visiem semināriem!

Pieteikšanās links Ziemeļlatgales biznesa un tūrisma 
centra mājas lapā http://zlbc.lv/ vai facebook https://
www.facebook.com/uznemejdarbiba.balvi . 

Links uz katru konkrēto semināru tiks nosūtīts 
uz reģistrācijas formā norādīto e-pastu, dienu pirms 
semināra. Visiem dalībniekiem būs iespēja saņemt 
lektora parakstītus apliecinājumus par dalību seminārā 
3 h apjomā.

Sākas pieteikšanās uz ikgadējām jauniešu 
mācībām “Laukiem būt!”. Pirmā informatīvā diena 
būs 14.oktobrī, uz kuru aicinām visus interesentus, 
lai uzzinātu vairāk par šo pasākumu un varētu izlemt 
par dalību tajā.  Pasākumā tiek aicināti piedalīties 
jaunie cilvēki vecumā no 18 līdz 40 gadiem, kuriem 
ir vēlme attīstīt kādu savu uzņēmējdarbības ideju.

Pasākuma mērķis: atbalstīt gados jaunu cilvēku 
uzņēmējdarbības uzsākšanu lauku teritorijās, sniedzot 
iespēju iegūt ar uzņēmējdarbību saistītas zināšanas, 
apmeklējot intensīvu mācību kursu, un iespēju iegūt 
naudas balvu, ko var izmantot biznesa idejas īstenošanai, 
piedaloties jauno uzņēmēju konkursā; attīstīt jauniešu, 
jauno uzņēmēju un jaunienācēju laukos zināšanas, 
pieredzi un kompetences, kas nepieciešamas savas 
uzņēmējdarbības uzsākšanai vai attīstīšanai, veicinot 
lauku attīstību. Mācību ilgums: 25 astronomiskās stundas 
(~5-6 dienas). Pieteikšanās mācībām – informatīvās 
dienas laikā aizpilda mācību pieteikuma anketu. Mācības 
norisinās laika posmā no oktobra līdz 1.decembrim 
(provizoriski).

Kontaktinformācija: Arita Boka (Tālr. 28629188; 
e-pasts: arita.boka@llkc.lv)

“LAUKIEM BŪT” – ikgadējās 
mācības jauniešiem par 
uzņēmējdarbību Balvos
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Agrita Anča, Silva Dambe 
Foto: Astrīda Logina, Agrita Anča

17. septembrī Latgales vēstniecības 
“GORS” telpās notika jaunā mācību 
gada pirmās sacensības Sporta 
dejotājiem “Latgales kauss”. Dalībnieki 
ieguva sekojošās vietas:

Iesācēji 2012.g.dz. un jaunāki 1.-2.līm. 
4 dejas:
• Deniss Jurjāns un Vanesa Vucina – 1. 

vieta (2. vieta no 7 pāriem);
• Martins Laurens un Vanesa Vucina- 2. 

vieta (5. vieta no 7 pāriem).
Iesācēji 2012.g.dz. un jaunāki 2.-3.līm. 
4 dejas:
• Mairis Ančs un Valērija Aleksejeva- 2. 

vieta (4.vieta no 7 pāriem).
Iesācēji 2011.g.dz. un vecāki 2.-3.līm. 
4 dejas:
• Jānis Logins un Sanija Molodcova- 1. 

vieta (1.vieta no 5 pāriem).

• Markuss Bukšs un Elīna Locāne- 1. vieta  
(2.vieta no 5 pāriem).

• Reinis Logins un Amēlija Krivošejeva- 1. 
vieta (3.vieta no 5 pāriem).

Imants Kairišs 
(informācija un foto)

Balvu Sporta skolas 
volejbola U-13 grupas meiteņu 
komanda šogad aizvadīja 
lielisku sezonu. Latvijas 
Jaunatnes čempionātā ziemas 
sezonā izcīnīta 2. vieta. 

Latvijas Jaunatnes 
čempionātā pludmales volejbolā 
vienā no posmiem iegūta 2. vieta. 
Kopvērtējumā 7.vieta. Komandā 
spēlēja Līva Raciborska un Marija 
Kapustina. 17. Vasaras spēlēs 
volejbolā labā krasta meiteņu 
komandu starpā izcīnīta 1. vieta. Finālsacensībās 3. vieta. Komandas sastāvā: Līva 
Raciborska, Marija Kapustina, Līna Eveina Smoļenska, Anastasija Zelča, Signe Pužule.

Sporta dejotāji piedalās 
“Latgales kausā”

Jānis Logins un Sanija Molodcova. 

U-13 grupas meiteņu volejbola 
sezonas rezultātu apkopojums

BALVU NOVADA NEVALSTISKO ORGANIZĀCIJU AKTUALITĀTES

Zinaida Logina (informācija un foto) 

1.oktobris ir Starptautiskā 
Senioru diena, tāpēc Balvu 
pensionāru biedrība  rīkoja 
pieredzes braucienu uz Valku 
un Valgu,  pa ceļam apmeklējot 
etnogrāfisko sētu “Ielīcas”, arī 
daiļdārzu un kolekciju dārzu 
“Ziediņi” Vijciema pagastā. 

Pateicoties gidei Ligitai seniori 
uzzināja, ka Latvijai un Igaunijai, 
iegūstot neatkarību, Valkas 
piederība kļuva par galveno strīdus 
ābolu starp divām valstīm. Līdz 
1920. gadam Ērģemes un Valkas 
apkārtnē nepastāvēja konkrētās 
valsts robežas. Strīdu sāka risināt starptautiskā komisija britu pulkveža Stīvena Džordza 
Talenta vadībā. Viņš pieņēma Zālamana lēmumu dalīt pilsētu starp divām valstīm pa 
Varžupītes asi, un tā 1920. gadā arī dzima dvīņu pilsētas Valka Latvijā un Valga Igaunijā. 
Šobrīd cilvēki darba, iepirkšanās vai citu vajadzību gadījumā  brīvi pārvietojas starp abām 
pilsētām. 

Senā Vidzemes zemnieku sēta „Ielīcas” ir valsts nozīmes kultūras piemineklis, kurš 
savu atdzimšanu ir sācis 2006.gadā.  Tā ir unikāla zemnieku sēta, kurā ietilpst šim 
novadam raksturīgu celtņu pilns komplekss: dzīvojamā māja, pirts ar vaļinieku istabiņu 3 
klētis, kūts, pūne, stallis ar lopbarības telpām, rija, ratnīca, pagrabs. Šeit seniori, baudot 
saulainās rudens dienas krāšņumu,  ieturēja pusdienu maltīti. 

Vijciema pagasta zemnieku saimniecībā “Ziediņi” iekopts kolekciju dārzs. Saimniecības 
praktiskā darbība saistīta ar ogu un dārzeņu audzēšanu,  arī šobrīd daudzās siltumnīcas ir 
pilnas dažādu šķirņu tomātu.
“Ziediņos” var aplūkot ap 2000 krūmrožu, ap 200 peoniju, vairāk nekā 40 flokšu, gandrīz 
tikpat daudz hostu un liliju šķirņu un vēl daudz citu ziemciešu un graudzāļu.  Daudzi  
seniori, kam dārzkopība ir sirdslieta, solīja šeit iegriezties pavasarī vai vasarā, jo daudz 
kas no dārza krāšņuma  rudenī nav redzams. Balvu pensionāru biedrība saka paldies Balvu 
novada pašvaldībai par finansiālo atbalstu.

Ekskursijā dodas seniori Dāvā siltumu 
jaundzimušajiem
Iluta Jaunžeikare (informācija un foto)

Septembra otrajā pusē Balvu Teritoriālā invalīdu 
biedrība bija sarūpējusi dāvinājumu SIA “Balvu un Gulbenes 
slimnīcu apvienība” Dzemdību nodaļai – 40 zābaciņus un 
zeķītes, 13 komplektiņus (cepurīte un zābaciņi (zeķītes)), 
īpašus 6 komplektiņus - trīs puisīšiem un trīs meitenītēm, 
sedziņas, kā arī mīkstus kokoniņus jaundzimušajiem,  
tādejādi dāvinot siltumu un mīlestību ikvienam Balvu 
dzemdību nodaļā piedzimušajam mazulītim. 

Jau pirms gada Dzemdību nodaļa saņēma šādu dāvinājumu 
no biedrības, un turpinot šo iesākto tradīciju, Balvu Teritoriālās 
invalīdu biedrības aktīvākās adītājas un tamborētājas – Līna, 
Sanita, Marija gada laikā atkal piepildīja divas kastes ar siltiem 
un mīkstiem adījumiem un tamborējumiem. Biedrības valdes 
locekle Terese atzina, ka iesaistīti šajā procesā ir arī citi biedrības 
pārstāvji, piemēram, kuri satin diegus, tikmēr Diāna un Alīna 
palīdzējušas noformēt un sakārtot visu.

Vecmāte 
Ineses 
Dadžāne 
pateicās par 
dāvinājumu 
un atzina, 
ka, tā 
kā solot 
diezgan 
bargu 
ziemu, šāda 
dāvana 
būs ļoti 
noderīga.
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BALVU NOVADA ZIŅAS
Iznāk: 1 reizi mēnesī
Izdevējs: Balvu novada pašvaldība
Reģ.Nr.90009115622
Adrese: Bērzpils iela 1A, Balvi.

E-pasts: zinas@balvi.lv
Tālrunis: 64522830.
Informatīvais izdevums ir BEZMAKSAS
Tirāža: 10 000 eksemplāri

Izdevumu sagatavoja: 
Terēzija Babāne, Agrita Luža

Par faktu, personu un vietvārdu precizitāti
atbild raksta autors. 

Balvu novadā turpmāk zels četri 
GLIKA OZOLI
Iluta Jaunžeikare
Foto: Terēzija Babāne, Agrita Luža, 
Anna Bērziņa, Iluta Jaunžeikare 

Atzīmējot reformācijas 
piecsimtgadi Latvijā un Latvijas 
evaņģēliski luteriskās baznīcas 
(LELB) simto dzimšanas dienu, 
2022. gadā dažādās Latvijas 
vietās tiek stādīti ozoli, kas 
izaudzēti no Ernsta Glika pirms 
vairāk nekā 300 gadiem stādīto 
ozolu zīlēm.

Jaunie ozoliņi tika iestādīti arī 
Balvu novadā – Rugājos Dendrārija 
parkā, Tilžā pagasta centrā, Balvos 
Lāča dārzā un Viļakā starp Viļakas 
evaņģēliski luterisko baznīcu un 
Viļakas Vissvētās Jēzus Sirds 
Romas katoļu baznīca, piedaloties 
Balvu novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājam Sergejam 
Maksimovam, domes priekšsēdētāja 
vietniecei Sandrai Kapteinei, domes 
deputātiem, Latvijas evaņģēliski 
Luteriskās baznīcas Daugavpils 
diecēzes bīskapam Eināram Alpem, 
Balvu evaņģēliski luteriskās baznīcas 
prāvestam Mārtiņam Vaickovskim, 
pagastu un pilsētu pārvaldniekiem un 
iedzīvotājiem.

Latvijas evaņģēliski Luteriskās 

baznīcas Daugavpils diecēzes bīskaps 
Einārs Alpe izteica prieku, ka šajā 
notikumā piedalās arī citu konfesiju 
pārstāvji, turpinot stāstu par Glika 
ozolu stādīšanu: “Balvu prāvesta 
Mārtiņa Vaickovska iecirknī ir astoņas 
draudzes un, izņemot Kārsavas 
draudzi, visās draudžu teritorijās 
būs iestādīts ozols, un vēl arī Rugāju 
Dendrārija parku papildinājām ar 
ozolu. Un šis ozols, ko mēs iestādām, 
tas pāraugs mūs. Tā arī mēs, kā 
cilvēki, no gudrības avota smeļam 
un ļaujam, lai mūsu ticība pāraug 
mūs pašus. Šo koku audzinās Dievs. 
Un mūsu ticībā ir svarīgi saprast, 
ka Dievs ir tas, kurš mūs ticībā ir 
iestādījis,  kurš ticībā mūs audzina 
un kurš ticībā mūs veido. Tā mēs 
arī šim kokam liksim stuti un apkārt 
norobežojumu, jo tas vēl ir jauns un 
trausls, tāpat arī katram cilvēkam 
kaut kādā brīdī ticība ir jauna un 
trausla, un pirmie soļi, kad ir svarīgi, 
lai mēs tajā pieaugam.”

Jaunie ozoliņi tika stādīti visā 
Latvijā gan pie baznīcām un draudžu 
mājām, gan, sadarbībā ar vietējām 
pašvaldībām – parkos, pie skolām 
un citās publiskās vietās, lai šī ozoli 
izplatās pa visu Latviju, kā izplatījās 
Dieva vārds caur Ernsta Glika tulkoto 
Bībeli.

Leģenda vēstī, ka viens no 
Glika ozoliem simbolizē Veco 

Derību, bet otrs – Jauno Derību. 
Pateicoties Glika latviešu 

valodā iztulkotajai Bībelei, 
Dieva vārds un Evaņģēlija vēsts 

sasniedza arī mūsu zemi un 
latviešu tautu. 

(Informācija no Latvijas 
Evaņģēliski luteriskās baznīcas)

Glika ozols tika iestādīts Tilžas pagastā. 

Stādot Glika ozolu Balvos, Balvu novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājs Sergejs Maksimovs klātesošajiem uzdeva retorisku 
jautājumu: “Kas mūsu dzīvē ir vissvarīgākais, ko mēs novēlām viens 
otram?” Uz ko atbildes skanēja miers, veselība,  … “Svarīgākais, kas 
mūsu dzīvē būtu jānovēl, ir gudrība. Jo, ja cilvēkam būs gudrība, pietiks 
prāta uzturēt mieru, saglabāt savu veselību, veidot savas attiecības. 
Kur slēpjas gudrība? Atbilde ir meklējama Bībelē, kur teikts “bijība tā 
Kunga priekšā ir gudrības sākums”. Ja mēs vēlamies pārvaldīt Balvu 
novadu, mums ir jālūdz palīdzība pie Dieva, jābūt  uzticīgiem, tad būs 
gudrība, miers, veselība un daudz kas cits,” turpināja S.Maksimovs.

Glika ozols tika iestādīts arī Viļakā. Glika ozola stādīšana Rugājos. 

AKTUĀLI


